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En Lintzoain, en la Casa Consistorial del Valle de Erro, siendo las 18:30 horas, del día  
9 de febrero de 2022, se reunió el  M. I. Ayuntamiento  del Valle de Erro al objeto de 
celebrar sesión ordinaria, en primera convocatoria, con la asistencia de los/as Sres./as 
Concejales/as Don José María Eciolaza Ochoa, Dña. Teresa Bidaurreta Azkarate, Dña. 
Miren Nekane Nuño Iturri, Doña Ainara Ekisoain Erro y Doña  Leire Remiro Esnoz, bajo 
la presidencia del Sr. Alcalde D. Enrique Garrada Erro, asistiendo como Secretaria  la 
de la Corporación Dña. Marisol Ezcurra Irure. Excusa su asistencia el concejal Sr. Juan 
Luis Gil García 
Previo al inicio del primer punto del orden del día, la concejala del Grupo Haize Morea 
Sra. Remiro y el alcalde Sr. Garralda, informan que van a grabar la sesión.  

1.-  APROBACIÓN  ACTAS  DE SESIÓN DE 13 DE DICIEMBRE Y 2 9 DE 
DICIEMBRE DE 2021 
Se aprueban por unanimidad las sesiones de 13 de diciembre y de 29 de diciembre de 
2021. 
   
2-  CONOCIMIENTO DE RESOLUCIONES DE ALCALDÍA EMITID AS 10 DE 
DICIEMBRE DE 2021 HASTA EL 4 DE FEBRERO DE 2022. 
Informa el Alcalde Sr. Garralda, del contenido de las resoluciones adoptadas desde el 
10 de diciembre de 2021 hasta el 4 de febrero de 2022. Dándose los/as concejales/as 
por enterados/as. 
La Concejala Sra. Ekisoain, solicita aclaración sobre las siguientes resoluciones: 
Res. 206/2021, sobre  trabajos de la nieve pregunta porque la oferta presentada por 
Zibur no se  ajusta económicamente, contestando el alcalde Sr. Garralda, que Zibur 
presento una propuesta que no se ajustaba al pliego de condiciones aprobado por el 
Ayuntamiento ya que en su oferta proponía el precio ofertado en el pliego más 
garantizarse mínimo un fijo de 6.500 euros al año, realizando, si era el caso, otro tipo 
de trabajos, cosa que no se podía admitir y esa es la causa del rechazo de su oferta. 
Informa por otro lado, que los trabajos en Espinal se van a realizar por  Sergio 
Hernandez, porque los tres adjudicatarios no pueden hacer todo el trabajo, la concejala 
Sra. Nuño comenta que en este caso habría que ver si los adjudicatarios  asumen todo 
el trabajo o no, o si especificaron que solo iban a hacer una parte, contestando el 
alcalde que no porque tres personas no lo pueden hacer todo.  La concejala Sra. 
Remiro, manifiesta que  si nadie presenta una oferta que se ajuste al pliego se tenía 
que haber buscado una solución para resolver lo inmediato y luego volver a pensar 
cono sacar el pliego,   llamándole la atención que se haya adjudicado una acción a 
unas personas que no van a poder asumir el montante del trabajo. Manifiesta al alcalde 
que entiende que ha buscado una solución pero que no se ajusta al pliego y en todo 
caso se podría pedir a los adjudicatarios que busquen recursos. Se ha sacado un 
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pliego, se ha adjudicado a una entidad y luego se está contratando a un particular, para 
que haga parte del trabajo que se describía en el pliego. Pregunta a la secretaria si 
administrativamente no le parece que esto chirría. 
Toma la palabra la Secretaria, que la adjudicación fue correcta en tanto en cuanto, se 
presentó una oferta que en principio cumplía con los requisitos fijados en el pliego, otra 
cosa es, que todos sepan  que tres personas para todo el valle con lo extenso que es 
no sean suficientes para realizar un buen trabajo. Toma la palabra el concejal Sr. 
Eciolaza que el tema es que los adjudicatarios tienen que ponerse en contacto con el 
cuarto para que entre todos realicen los trabajos de quitar la  nieve. Por tanto hay que 
buscar la forma administrativa correcta, de manera que se cumpla el pliego y a la vez 
se consiga cumplir con el objetivo del contrato que es limpiar la nieve de todo el valle.  
Pregunta también la concejala Sra. Ekisoain, si a los que se les ha adjudicado los 
trabajos de la nieve, pueden subcontratar, entendiendo por lo que se está diciendo que 
si se puede. 
La concejala Sra. Remiro en relación a este tema comenta que el pliego no se publicó  
en la web, y quiere que así conste, así como que algunos concejos no lo publicaron en 
el tablón de anuncios ni informaron al respecto, y lo expone para que el Ayuntamiento 
tenga conciencia de que algunas de las comunicaciones o informaciones que salen del 
Ayuntamiento no llegan a la ciudadanía. Respecto a la no publicación en la página web, 
la Secretaria contesta que ha sido un error suyo, en cuanto a los concejos informados 
estaban, pero ya es muy difícil controlar si a su vez, estos trasladan a sus vecinos/as la 
información. 
Res. nº 3/2022 sobre solicitud de paralización plazos formulada por el Sr. Alzualde, 
pregunta cual es el plazo porque no lo ha encontrado, contestando la Secretaria, que 
los plazos vienen en los tipos de recursos que se pueden interponer y que siempre 
vienen al final de la notificación de la resolución. Todas las resoluciones que se 
comunican incluyen los recursos y plazos que los particulares pueden interponer y que 
vienen fijados por ley. 
 
La concejala Sra. Remiro, solicita aclaración sobre las siguientes resoluciones: 
Res. 1/2022, sobre prórroga del presupuesto, que aparece en la resolución que tiene 
que ser ratificada en pleno, contesta la Secretaria que realmente una vez que informas 
de todas las resoluciones por el pleno ya se ratifican, salvo que se manifieste 
expresamente no estar de acuerdo, si bien es verdad que en ocasiones según el 
asunto de que se trate, se presentan al pleno expresamente para su ratificación, como 
son las dos resoluciones que hoy se van a tratar. 
Ambas resoluciones se adoptaron porque eran temas urgentes, no se pudo celebrar 
sesión extraordinaria y por tanto considera necesario que en sesión de nuevo se 
confirmen y ratifiquen por todos los corporativos. 
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En cuanto al tema del lenguaje inclusivo en los textos municipales quiere hacer una 
observación, en concreto sobre las resoluciones de ayudas a la natalidad, que en todas 
se hace referencia al nacimiento de hijo, no sabe si es por defecto o porque realmente 
han sido todos niños. La Secretaria, lo apunta y lo tendrán en cuenta a la hora de 
redactar dichas resoluciones. 
Res. 22/2022 y 25/2022 sobre las bases del concurso oposición de limpieza y de 
empleado de servicios múltiples, respectivamente, pregunta sobre la segunda si ya 
está publicada, contestando la Secretaria que no y que por eso no le ha trasladado la 
información, en todo caso está previsto que se publique el lunes. 
 
3.- APROBACION  DEFINITIVA PLANTILLA ORGANICA 2021  
Toma la palabra el alcalde Sr. Garralda que transcurrido el periodo de exposición 
púbica sin que se formule alegación alguna procede la aprobación definitiva de la 
Plantilla Orgánica de 2021. 
Toma la palabra la concejala Sra. Remiro, que hace una serie de apreciaciones: en el 
apartado relación nominal de empleados/as fijos/as en régimen laboral, hay que añadir 
la nueva plaza creada y en el apartado 3.-Servicios agrupados, no se nombra al 
Ayuntamiento de Auritz/Burguete y entiende que hay que ponerlo. 
Apreciaciones que se atienden y se añaden a la plantilla orgánica. 
Se acuerda por unanimidad aprobar definitivamente la siguiente plantilla orgánica del 
año 2021, procediendo a su publicación en el Boletín Oficial de Navarra: 
Se acuerda por unanimidad, la aprobación inicial de la plantilla orgánica del año 2021, 
de conformidad con lo dispuesto en el artículo 235 de la Ley Foral 6/1990, de la 
Administración Local de Navarra. 
Anexo.  
PLANTILLA ORGÁNICA 2021 
1.-Funcionarios/as: 
Denominación del puesto:  
1.1Denominación del puesto: Empleado/a de Servicios Múltiples. Número de plazas: 1. 
Forma de provisión: Concurso-oposición restringido (promoción interna). Nivel: D. 
Condiciones de ejercicio: Activo. Complemento de nivel 15%: Complemento de puesto 
de trabajo 35,77% Jornada completa, Complemento de prolongación de jornada 10%, 
carnet de conducir clase B 
- Relación nominal de funcionarios/as 
E.S.M.: Don Xabier Zía Urrutia.  
 
2.-Personal laboral fijo.  
2.1.- Denominación del puesto: Auxiliar Administrativo. Número de plazas: 1. Forma de 
provisión: Concurso-oposición. Nivel: D. Condiciones de ejercicio: Activo. Complemento 
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de nivel: 12%, Complemento de puesto: 30.20%, Complemento de prolongación de 
jornada 10%, Complemento transitorio nivel 14,91%,  Jornada: 71,44%.  
2.2.- Denominación del puesto: Auxiliar Administrativo. Número de plazas: 1. Forma de 
provisión: Concurso-oposición. Nivel: D. Condiciones del ejercicio: Activo. 
Complemento de nivel: 12%, Complemento de Puesto: 30,20%, Complemento de 
prolongación de jornada 10%, Complemento transitorio nivel 14,91%, Jornada: 71,44%.  
2.3.- Denominación del puesto: Empleado/a de Servicios Múltiples. Número de plazas: 
1. Forma de provisión: Concurso-oposición. Nivel: E. Condiciones del ejercicio: V. 
Complemento de nivel: 15%. Complemento de Puesto de trabajo 8,77% Jornada: 
43,63%-16 h semanales. 
2.4.- Denominación del puesto: Empleado/a de Servicios Múltiples. Número de plazas 
1.- Forma de provisión: Concurso-oposición. Nivel: D. Condiciones de ejercicio: 
Vacante. Complemento de nivel: 12%, Complemento de puesto: 15%,  Jornada: 100%. 
Régimen jurídico: laboral-fijo discontinuo 
(Normas complementarias: la plaza tiene carácter discontinuo y el periodo de trabajo de 
abril a noviembre y el trabajo que va a realizar limpieza monte, control pastos y demás 
trabajos que pueda exigir las necesidades del servicio como empleado de servicios 
múltiples. Nivel euskera B2) 
- Relación nominal de empleados/as fijos/as en régimen laboral.  
Auxiliar Administrativo: Doña Ana Isabel Erneta Erro.  
Auxiliar administrativo: Doña María José Garralda Zubiri.  
Empleado/a de servicios múltiples: vacante  
Empleado/a de servicios múltiples: vacante 
 
3.-Servicios agrupados con los Ayuntamientos de Orreaga-Roncesvalles, 
Auritz/Burguete y Valle de Erro.  
Denominación del cargo: Secretario/a. Número de plazas: 1. Forma de la provisión: 
Concurso-oposición. Nivel A. Complementos puesto de trabajo: 40%, Incompatibilidad 
35% Jornada Completa.  
Relación nominal de personal contratado/a en régimen administrativo 
Ezcurra Irure, Mª Soledad. Secretaria interina. Situación: Activo. 
 
4.- CEDERNA.- ACUERDO DE ADHESIÓN PARA EL PERIODO D E 
PROGRAMACIÓN DE FONDOS DE LA UE 2023-2027. 

Toma la palabra el alcalde Sr. Garralda, que informa que, con el fin de poder participar 
de forma exclusiva en la Estrategia de Desarrollo Local Participativo de la Montaña de 
Navarra, 2023-2027, es necesario aprobar la carta de adhesión al nuevo PDR-LEADER 
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que será redactada en 2022 y gestionada durante el periodo 2023-2027 por el grupo de 
acción local Asociación Cederna Garalur. 

La concejala Sra. Remiro pregunta por un lado, si este documento va acompañado de 
algún informe por parte de Cederna, contestando el alcalde que no, y por otro, si hay 
algún representante del Ayuntamiento en Cederna, contestando  la Secretaria que el 
concejal Jose María Eciolaza es la persona que fue nombrada por la corporación para 
representar al Ayuntamiento en Cederna. Y a pregunta de la concejala Sra. Nuño de si 
el convenio hay que firmarlo cada cuatro años, se contesta que sí, que cada vez que 
hay una nueva campaña de ayudas europeas. Este documento solo es para poder 
gestionar los fondos europeos, el resto de temas que se realiza Cederna con los 
Ayuntamientos sigue igual. 

La corporación aprueba por unanimidad lo siguiente: 

1º.- Participar, de forma exclusiva, en la Estrategia de Desarrollo Local Participativo de 
la Montaña de Navarra, 2023-2027 que será redactada en 2022 y gestionada durante el 
periodo 2023-2027 por el grupo de acción local Asociación Cederna Garalur , con NIF 
G31372063, en el marco del Objetivo Específico 8 “promover el empleo, el crecimiento, 
la inclusión social y el desarrollo local en las zonas rurales, incluyendo la bioeconomía 
y la silvicultura sostenible” dentro de la medida Desarrollo Local Participativo (LEADER) 
del Plan Estratégico de la PAC (PEPAC) Navarra en el periodo 2023-2027. 

2º.- Que los miembros de la corporación son conocedores de la buena labor realizada 
por Cederna Garalur en el ámbito municipal en el marco del PDR de Navarra 2014-
2020, con ayudas cofinanciadas por el FEADER en un 65%. 

3º.- Que el Ayuntamiento se compromete a participar con el grupo de acción local 
Cederna Garalur en las labores preparatorias de la “Estrategia de Desarrollo Local 
Participativo de la Zona geográfica para el periodo 2023-2027”. 

4º.- Que el Ayuntamiento se compromete al pago de la cuota que fije el Comité 
Ejecutivo u órgano equivalente de Cederna Garalur a los efectos de financiar el coste 
de funcionamiento del grupo en la parte que los fondos públicos no puedan cubrirlo. 
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5º.- Que el Ayuntamiento se compromete a participar en cuantas reuniones se 
convoquen por Cederna Garalur en el periodo 2023-2027 en el marco de la gestión del 
Desarrollo Local Participativo de su territorio. 

6º.- Que Faculta a la Alcaldía para que, en nombre de este Ayuntamiento, suscriba con 
el grupo de acción local Cederna Garalur, cuantos documentos se deriven de la 
ejecución de este acuerdo. 

5.-  RATIFICACION RESOLUCION SOLICITUD DE AYUDAS PA RA REFORMA DE 
CENTRO PUBLICO ESCOLAR DE ERRO   
Toma la palabra el alcalde Sr. Garralda, que informa de que se ha presentado a la 
convocatoria de ayudas para mejora de centros públicos (RESOL. 282E/2021), 
memoria para la ejecución de varias obras propuestas y consensuadas con la Apyma y  
con la dirección del centro escolar, dando paso a la concejala Sra. Bidaurreta para que 
exprese en qué consisten. Previamente la Secretaria explica que publicada la 
convocatoria, entre que se pusieron de acuerdo en que obras ejecutar, encargo de la 
memoria etc. no ha habido tiempo para tratar el tema en pleno por lo que el alcalde 
dictó la resolución objeto de ratificación.  
Toma la palabra la concejala Sra. Bidaurreta, que informa sobre las obas ejecutar,  
como son la instalación de ventanas oscilovatientes, necesarias por seguridad y ya 
solicitadas en la convocatoria anterior, la construcción de un almacén donde la 
escalera, con el fin de tener los materiales ordenados y guardados y el cierre del 
porche de la entrada a la escuela, como resguardo de los alumnos/as cuando salen al 
recreo. 
Estando todos conformes, se aprueba por unanimidad ratificar la resolución nº 24/2022,  
sobre convocatoria de subvenciones a los ayuntamientos y concejos de la Comunidad 
Foral de Navarra para la ejecución de proyectos de obras de mejora y remodelación, de 
centros públicos de 2.º Ciclo de Educación Infantil y Educación Primaria y mixtos de 
Primaria-ESO y se acuerda lo siguiente: 
 
1º.- Aprobar la memoria valorada redactada por NASUVINSA y llevar a cabo las tres 
actuaciones siguientes de remodelación y reforma de la Escuela Pública de Erro cuyo 
coste total asciende a 29.040,28 €, más  380 € por la memoria, más 2.100,00 € de 
proyecto y dirección de obra de creación de almacén, más el 21 % de IVA. 
 
- Creación almacén 
Presupuesto contrata 5.865,48 € 
Proyecto y dirección 2.100,00 € 
Memoria valorada 150,00 € 
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- Cierre porche 
Presupuesto contrata 18.634,00 € 
Memoria valorada 150,00 € 
- Instalación oscilobatiente en ventanas 
Presupuesto contrata 4.540,80 € 
Memoria valorada 80,00 € 
 
2º.- Ratificar la solicitud de la subvención correspondiente en base a la Resolución 
282E/2021, de 30 de noviembre, habiendo presentado en tiempo y forma la 
documentación exigida. 
 
3º.- Compromiso de cumplir con las bases recogidas en la Resolución 282E/2021de 30 
de noviembre, convocatoria de subvenciones a los ayuntamientos y concejos de la 
Comunidad Foral de Navarra para la ejecución de proyectos de obras de mejora y 
remodelación, de centros públicos de 2.º Ciclo de Educación Infantil y Educación 
Primaria y mixtos de Primaria-ESO. 
  
4º.- Compromiso de tener dotación económica suficiente en los presupuestos del 
Ayuntamiento para afrontar el coste total de la obra objeto de la solicitada subvención. 

6.-  RATIFICACION COMPRA VEHICULO MUNICIPAL 
Toma la palabra el alcalde que explica respecto a este asunto que era necesario 
comprar un nuevo vehículo tanto por la avería y coste de la misma como por los años 
del auto, así mismo comenta  que ya el concejal Sr. Eciolaza, trasladó a los 
corporativos/as las ofertas presentadas y que él a su vez pidió precios para vehículos 
de segunda mano comprobándose que no merecía la pena, dando paso al concejal Sr. 
Eciolaza para que informe, el cual expone que respecto a las ofertas que les mandó ha 
habido por un tema de impuestos, una rebaja en el precio final de mil y pico euros. Ya 
se ha contratado el seguro del vehículo y el alguacil irá a recogerlo. Así mismo informa 
que viene sin roturar y sin enganche porque si se encargaba todo a la vez iba a ser  
más caro, debiendo esperar un mes más para hacerlo y de esa manera abaratar su 
coste. Estando todos conformes con roturar  el vehículo, se acuerda por unanimidad, 
ratificar la compra del vehículo Toyota Hilux 2. 4D, 150 GMT cabina doble, matrícula 
2946LWG, precio final 30.343,00 euros y proceder a su roturación con el escudo del 
Ayuntamiento del Valle de Erro  
 
7.- APROBACION DEFINITIVA ESTUDIO DE DETALLE PARCEL A 78, POLIGONO 9 
DE AURIZBERRI/ESPINAL, PROMOVIDO POR RUBEN SALON CH IC  
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Toma la palabra el alcalde Sr. Garralda que informa de que aprobado inicialmente 
mediante resolución de alcaldía nº 199 de 25 de noviembre de 2021, Estudio de Detalle 
promovido por Ruben Salon Chic, que afecta a  la parcela 78, polígono 9 de 
Aurizberri/Espinal, con el objeto de poder edificar una construcción auxiliar 
complementaria a la vivienda existente y habiendo estado expuesto al público tras su 
publicación en el BON nº 281 de 16 de diciembre de 2021 sin que se presentaran 
alegaciones en el periodo legal establecido, procedería aprobar el mismo. 
Toma la palabra la Sra. Remiro, que manifiesta que se va a abstener porque no ha 
podido revisar el documento. 
Tras lo cual, se acuerda con cinco votos a favor (Srs./as Bidaurreta, Eciolaza, Garralda, 
Nuño y Ekisoain) y una abstención (Sr/a. Remiro):  
1º.- Aprobar definitivamente el Estudio de Detalle, promovido por Ruben Salon Chic, 
que afecta a  la parcela 78, polígono 9 de Aurizberri/Espinal. 
2º.-  Proceder a su publicación en el BON, y remitir el presente acuerdo al 
Departamento de Desarrollo Rural, Medio Ambiente y Administración Local, a efectos 
informativos de conformidad con el art. 74 en correlación con el art. 79 de la Decreto 
Foral Legislativo 1/2017, de 26 de julio, por el que se aprueba el Texto Refundido de la 
Ley Foral de Ordenación del Territorio y Urbanismo. 
 
8.-  2ª APROBACION PROVISIONAL MODIFICACION PUNTUAL  PARCELA 41, 
POLIGONO 12 DE AURIZBERRI/ESPINAL, PROMOVIDO POR JO SE MARIA 
ECIOLAZA OCHOA 
Toma la palabra el Alcalde Sr. Garralda que en relación con la tramitación de la 
modificación estructurante del Plan Municipal del Valle de Erro referente a la parcela 
catastral 41 del polígono 12 del Plan Municipal del Valle de Erro en la localidad de 
Aurizberri/espinal promovida por José María Eciolaza Ochoa, para instalación de una 
sala de calderas, informa que tras la aprobación provisional de la modificación 
estructurante puntual del Plan Municipal del Valle de Erro acordada con fecha 22 de 
septiembre de 2021, y remisión del expediente al Gobierno de Navarra para su 
aprobación definitiva, llegó del Departamento de Ordenación del Territorio, un 
requerimiento de subsanación del texto refundido, el cual ha sido contestado con un 
nuevo texto refundido y que vistos los informes urbanísticos y jurídicos favorables  
emitidos con fecha 9 de febrero,  procede hacer una nueva aprobación provisional. 
Toma la palabra la concejala Sra. Remiro que comunica que se va a abstener de votar 
porque no ha tenido la oportunidad de revisar la documentación, ya que esperaba que 
me la hubieran pasado por email. 
Se acuerda con cuatro votos a favor (Srs./as Bidaurreta, Garralda, Nuño y Ekisoain) y 
dos abstenciones (Sr/a. Remiro y Eciolaza):  
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1.- APROBAR provisionalmente  la modificación puntual del Plan Municipal del Valle 
de Erro en lo que afecta a la parcela catastral 41 del polígono 12 de Aurizberri/espinal 
promovida por José María Eciolaza Ochoa según documento redactado por Jesús 
Aramendia Pardo y Alberto Aldave Martinez de fecha 19 de enero de 2022  y remitir el 
documento denominado texto refundido correctamente diligenciado al Departamento de 
Ordenación del Territorio, Vivienda, Paisaje y Proyectos Estratégicos para su 
aprobación definitiva, adjuntando el expediente completo. 
2.- En relación con la cesión del 10% del incremento del aprovechamiento, indicar que 
una vez sea aprobada definitivamente la modificación se procederá a la firma del 
correspondiente convenio para su sustitución en metálico, en el que se incluirá la 
valoración de dicho incremento. 
.3.- Señalar que la parte de la parcela 40 que fue objeto de cesión en el desarrollo de la 
Unidad de Ejecución UE-7(122,28 m2), debe incorporarse a la red viaria y peatonal 
simultáneamente a la agrupación de las parcelas. 
 
9.-  APROBACION FIESTAS LOCALES 2022 
Se aprueban por unanimidad las siguientes fiestas locales para el ejerccio 2022,   
1º.- Aprobar el siguiente calendario de fiestas locales: 
Fiesta patronal San Juan (Auritz/Burguete)  24 de junio    
Fiesta día del Valle       16 y 17 de julio            
San Nicolás:                           5 de diciembre 
 
2º.- Trasladar el presente acuerdo a las entidades bancarias ubicadas en este 
municipio y a cuantas entidades y organismos afecte dicho calendario para su 
conocimiento y efectos oportunos. 
3º.- Aprobar el calendario laboral remitido por la Asesoría Laboral Indarra y que se 
ajusta al calendario aprobado por el Gobierno de Navarra para sus empleados. 
 
10- APROBACION DEFINITIVA PROYECTO DE REPARCELACION  DE LA UE 12, 
PROMOVIDO POR EL CONCEJO DE AURIZBERRI/ESPINAL 
En el Boletín Oficial de Navarra número 253, de 4 de noviembre de 2021, se publicó 
anuncio sobre la aprobación inicial del proyecto de reparcelación voluntaria de la 
Unidad de Ejecución U.E. 12 de  Aurizberri/Espinal, promovida por el Concejo de 
Aurizberri/Espinal, cuya propuesta tiene como resultado la creación de dos parcelas 
edificables, 12 a) y 12 b)  que suman una superficie de 1.379,00 m2 y una superficie de 
cesión para suelo viario y peatonal de 197,18 m2. 
Finalizado el periodo de exposición pública sin que se hayan presentado 
reclamaciones, reparos u observaciones, y calculado el valor de  la cesión del 10% del 
aprovechamiento de 3.078,64 € que deberán ser abonados al Ayuntamiento  y resto de 
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condiciones exigidas en el acuerdo de aprobación inicial, procede la aprobación 
definitiva de la misma. 
Toma la palabra la Sra. Remiro, que manifiesta que se va a abstener porque no ha 
podido revisar la documentación, por la misma razón que en los puntos anteriores, 
sugiriendo al alcalde que los temas urbanísticos que se vayan a tratar en sesión 
previamente a la misma se convoque comisión para tratarlos y venir al pleno con estos 
temas estudiados y ya practicamente solo para ratificar, entendiendo que sería más 
eficiente. 
Tras lo cual, se acuerda con cinco votos a favor (Srs./as Bidaurreta, Eciolaza, Garralda, 
Nuño y Ekisoain) y una abstención (Sr/a. Remiro):  
1º.- Aprobar definitivamente el proyecto de reparcelación de la Unidad de Ejecución 
U.E. 12 de  Aurizberri/Espinal. 
2º.- Abonar en el plazo del quince días desde la notificación al Ayuntamiento del Valle 
de Erro, la cantidad de 3.078,00 €, correspondientes a la cesión del 10% de 
aprovechamiento. 
3º.- Remitir el expediente al Departamento de Ordenación del Territorio, Vivienda y 
Paisaje y Proyectos Estratégicos para su conocimiento y efectos oportunos. 
 
11.-APROBACION DECLARACIÓN INSTITUCIONAL DE RECHAZO  Y CONDENA 
POR EL ASESINATO MACHISTA DE SARA PINA YEREGUI EN T UDELA  
Toma la palabra el alcalde Sr. Garralda que propone sumarse a las declaraciones 
institucionales aprobadas y remitidas por los Ayuntamientos de Tudela y Cortes, en 
relación con el asesinato machista de Sara Pina Yeregui acaecido en Tudela.  
La concejala Sra. Remiro preguna si en estos textos piden adhesión a esas 
declaraciones institucionales. Contesta la Secrataria que en los corrreos que llegaron al 
Ayuntamiento se pedía la adhesión de los Ayuntamientos a esas declaraciones 
institucionales, comentando la Sra. Remiro que como en el punto venía como 
aprobación por eso le había confundido. Pregunta a su vez,  si este tipo de adhesiones 
no se podrían hacer por resolución de alcaldía, sin esperar al pleno, por el tiempo que 
pasa. Se contesta que si pero que se pedía el acuerdo de la corporación. 
Se acuerda por unanimidad aprobar adherirse a las declaraciones institucionales  
siguientes:   
Visto el asesinato cometido el día 10 de enero de 2022 en Tudela contra Sara Pina 
Yeregui se adopta por unanimidad el siguiente acuerdo: 
El Ayuntamiento del Valle de Erro, quiere mostrar sus condolencias a la familia de Sara 
Pina Yeregui, y su apoyo a sus amistades y al profesorado de la comunidad educativa 
de Castejón. Ante tanta conmoción y dolor, el Ayuntamiento del Valle de Erro, muestra 
con contundencia su condena y rechazo a la violencia contra las mujeres.  
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La violencia contra las mujeres afecta a todas las mujeres sin distinción de edad, 
posición socioeconómica o nacionalidad. Queremos reiterar que la violencia contra las 
mujeres se basa en las relaciones de poder que, en el plano simbólico y material, 
sitúan a los hombres por encima de las mujeres y tienen por objeto perpetuar que las 
mujeres vivan en una situación de sumisión frente a los hombres.  
La violencia contra las mujeres presenta diferentes formas y actitudes y pueden 
implicar daños o sufrimientos de naturaleza física, psicológica, sexual o económica, 
supone un serio atentado contra la dignidad y la integridad física y moral de las 
mujeres, y en consecuencia conlleva, una grave e intolerable violación de los Derechos 
Humanos. La detección, visibilización, rechazo y condena de cada una de ellas es 
imprescindible y urgente para trabajar íntegramente en la prevención de todas las 
manifestaciones de violencia contra las mujeres. 
Por todo ello el Ayuntamiento del Valle de Erro hace la siguiente declaración: 
1. Manifestamos nuestro rechazo y condena ante el asesinato de Sara, vecina de 
Tudela, y mostramos nuestro apoyo y solidaridad con la familia y entorno cercano en 
estos momentos tan difíciles. 
2. Nos reafirmamos, una vez más, en nuestro rechazo y condena a cualquier tipo 
de agresión, violencia o actitud sexista que se produzca en nuestra sociedad y nos 
comprometemos a colaborar para eliminar las violencias que sufren las mujeres, 
mejorar la respuesta institucional y garantizar el pleno ejercicio de la libertad de las 
mujeres en todo tipo de entornos. 
3. Nos comprometemos como institución pública a garantizar el cumplimento en lo 
local de las obligaciones en la Ley Foral 14/2015, de 10 de abril, para actuar contra la 
violencia hacia las mujeres. 
4. Animamos a toda la sociedad a cambiar el modelo cultural asentado en roles y 
estereotipos sexistas que perpetúan la desigualdad entre mujeres y hombres, así como 
a seguir mostrando su rechazo a la violencia machista y su apoyo a las mujeres 
supervivientes de las violencias machistas. 
5. Invitamos a la ciudadanía a que no permanezca impasible frente a los diferentes 
tipos de violencias que sufren las mujeres y reclamamos el derecho de las mujeres a 
vivir con seguridad y libertad. 
 
12.- MOCION PRESENTADA POR EL GRUPO HAIZE MOREA SOB RE INFORME DE 
IMPACTO DE GÉNERO DE LOS PRESUPUESTOS DEL AÑO 2021 
En relación a la siguiente propuesta o moción presentada por el grupo Haize Morea: 

“Que en sesión ordinaria celebrada el 21 de Junio de 2021, se procedió a la 
aprobación inicial de los presupuestos del año 2021. 

Que en dicha sesión, Haize Morea instó al Grupo de AIVE (grupo de gobierno 
municipal) a realizar un informe de impacto de género de dichos presupuestos 
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Que la Ley Foral 17/2019, en su Articulo 23-punto 4 indica: “Las Entidades 
Locales integrarán el enfoque de género en su política presupuestaria y fomentarán el 
análisis de impacto de género en la misma”. 

Que a fecha de hoy, no tenemos constancia de que haya realizado dicho 
informe. Que las conclusiones del informe de impacto de género de los 
presupuestos, serán de gran utilidad a la hora de trabajar y redactar los presupuestos 
2022 

Se ajunta a esta propuesta, un presupuesto que solicitado a UNAI ZABALETA 
ALDAZ Agente Consultor en Materia de Igualdad. 

• INVESTIGACIÓN Y ANÁLISIS DE LOS DATOS 300,00€ 
Recopilación de los datos aportados por el ayuntamiento. Análisis cuantitativo y 

cualitativo de los datos aportados por el ayuntamiento. 
• REDACCIÓN FINAL DEL INFORME 200,00€ 
 Redacción de antecedentes, análisis, fortalezas, áreas de mejora y propuesta 

de acciones.” 
 
el alcalde Sr. Garralda manifiesta que su grupo va a votar en contra, por un lado, 
porque la propuesta va tarde, y por otro, porque se trata de un ayuntamiento pequeño y 
entienden que para el tipo de presupuestos que aprueban, no ven donde se puede dar 
ese impacto de género y por tanto no les parece que tenga sentido encargar dicho 
informe.  
Toma la palabra la concejala Sra. Remiro, que responde que la ley de igualdad de 
Navarra mencionada en la moción en el art. 23 se indica que todas las entidades 
locales integrarán el enfoque de género en su política presupuestaria y fomentarán el 
análisis de impacto de género en la misma, es un mandato de una ley en vigor, da igual 
que el ayuntamiento sea pequeño o grande, y el informe respecto a los presupuesto del 
año 2021 nos ayudaría a generar unos presupuestos para el año 2022 con perspectiva 
de género. y poco a poco se podría ir implantando dicha perspectiva y nos permitiría ir 
viendo nuestras debilidades y nuestras fortalezas en dicha materia e ir mejorando ya 
que no estamos acostumbrados y sin ese análisis va a ser muy difícil incorporar la 
perspectiva de género a los presupuestos del 2022. Respecto al comentario del alcalde 
de que va tarde depende de como se mire, porque otra posibilidad sería que con el 
proyecto de presupuesto de 2022 antes de su aprobación se hiciera ese análisis. La 
perspectiva de género hay que aplicarla en todas las áreas administrativas, el Gobierno 
de Navarra, por ejemplo, tiene en todos sus departamentos una unidad de igualdad que 
ayuda en esta materia. En todo caso, es un objetivo de la Agenda 20-2030 y no ir por 
esa vía es perder una oportunidad de aprender e ir implantando un trabajo con esa 
perspectiva de género en la línea que marca la ley foral, la ley estatal y la ley 
interancional a través de la ONU. 
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Toma la palabra la concejala Sra. Nuño, que comenta que su grupo va a votar a favor 
de la propuesta de Haize Morea porque nos puede proporcionar conocimientos a la 
hora de hacer una política presupuesaria que incida de una manera positiva en la 
igualdad.  Se tiene tampoco conocimiento en esta materia que esta iniciativa puede 
ayudar a formarnos en algunos aspectos que nos pueden proporcionar conocimiento e 
ir cambiando la perspectiva de lo que podemos o no hacer.    
Toma la palabra el alcalde Sr. Garralda, que entiende la posición, pero desde la 
mancomunidad se esta haciendo el esfuerzo de contratar una técncia de igualdad y 
aunque pudiera parecer cosas diferentes, no lo ve, aunque tampoco cierra la puerta a 
futuro. Toma de nuevo la palabra la concejala Sra. Remiro que responde al alcalde que 
este tema no es un tema de los servicios sociales ya que la igualdad desde el año 2018 
es competencia de cada municipio y la ley foral 17/2019 indica las tareas que se deben 
abordar las entidades locales en materia de igualdad, es una competencia más igual 
que urbanismo o hacienda. Es una competencia más. El volumen de la inversión es 
rídículo en proporción de los presupuestos que manejamos. Y es en cumplimiento de la 
ley. No entiende cuál es la raxçpn de votar en contra. . 
 
Tras el debate, se acuerda con tres votos a favor y voto de calidad del alcalde (Srs/as 
Eciolaza, Bidaurreta y Garralda) y tres votos en contra (Sras. Nuño, Ekisoain y Remiro) 
no aprobar la propuesta-moción promovida por el grupo Haize Morea 
 
13.- MOCION PRESENTADA POR EL GRUPO HAIZE MOREA PARA INS TAR A LA 
ALCALDIA AL CUMPLIMENTO DE LA PERIODICIDAD Y HORARI O DE SESIONES 
ORDINARIAS, APROBADO EN PLENO 
Respecto a la siguiente moción para instar al alcalde Sr. Garralda, a cumplir el acuerdo 
del pleno de fecha 4 de julio de 2019, relativo la periodicidad y horario de las sesiones 
presentada por el grupo Haize Morea por los motivos que se exponen a continuación: 
 

“Que el día 4 de Julio de 2019, en la primera sesión extraordinaria de la corporación 
actual, se trató en el punto nº5, la Periodicidad y Horario de las sesiones 

Que en dicha sesión, el alcalde Sr. Garralda expuso “que su grupo propone que las 
sesiones ordinarias se celebren con una periodicidad bimensual el segundo Miércoles 
de cada mes a las 11,30 h. de la mañana y las extraordinarias a las 9h., pero si la 
propuesta no es viable propone cambiar la hora a las 19,30 h. de la tarde.” Tal y como 
reza el acta correspondiente. 

Que tal y como indica el acta: “el Ayuntamiento acuerda por unanimidad celebrar las 
sesiones plenarias ordinarias con una periodicidad bimensual el segundo Miércoles de 
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cada mes de los meses de febrero, Abril, Junio, Agosto (aunque a veces se pasa a 
principios de septiembre por coincidir con las vacaciones de la secretaría) Octubre y 
Diciembre a las 19,30.” 

Que este acuerdo no se ha cumplido ningún de los años de esta legislatura, siendo 
el calendario de sesiones ordinarias celebradas el siguiente: 
 
  

• 2019�9 de Octubre de 2019 
• �23 de Diciembrede 2019 
•  
• o2020�11 de Marzo de 2020 
• �16 de Julio de 2020 
• �11 de Noviembre de 2020 
•  
• o2021�14 de Abril de 2021 
• �21 de Junio de 2021 
• �22 de Septiembre de 2021 
• �13 de Diciembrede 2021 
•  

Que la Alcadía tiene entre sus competencias convocar las sesiones ordinarias y 
extraordinarias, pero así mismo tiene la obligación de cumplir los acuerdos 
adoptados en pleno, entre ellos el adoptado el 4 de Julio en relación a la 
Periodicidad y Horario de las sesiones” 

 
El alcalde Sr. Garralda, manifiesta que en un principio su grupo va a votar en contra, ya 
que si bien es cierto que en algunas cosas tienen razón porque es verdad que se han 
celebrado pocas sesiones ordinarias, también es verdad y no se dice, que si ha habido 
muchas sesiones extraordinarias, en concreto, 6 extraordinarias y 4 ordinarias. 
Entiende la postura de la oposición y se va a tener en cuenta, pero quiere hacer 
constar que está siendo una legislatura muy complicada sobre todo por el tema del 
Covid, pero también por las numerosas convocatorias publicadas e incluso por el 
propio funcionamiento del Gobierno de Navarra, considerando que la moción no es la 
forma de tratar este asunto. 
Toma la palabra la concejala Sra. Remiro que explica que la razón de presentar la 
moción es porque en numerosos plenos ordinarios se ha solicitado el cumplimiento del 
acuerdo y no se ha atendido y aunque cada uno da sus razones, entiende que para 
poder cumplir bien con su labor de oposición, de control al grupo de gobierno y 
seguimiento de los temas municipales es muy importante tener una regularidad, y la 
ausencia de plenos o con plenos larguísimos con tropecientos puntos, con temas que 
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se quedan pendiente y se olvidan después de tanto tiempo, dificulta la labor municipal, 
siendo para ellas un tema principalmente de eficiencia. Por ello, al haber pedido en 
ruegos y preguntas en numerosas ocasiones y no dar una respuesta es por lo que se 
ha optado por la moción. 
Las concejalas Sras. Nuño y Ekisoian, corroboran esta posición, estando de acuerdo 
con la moción presentada.  
 
Dando paso a la votación, se acuerda con tres votos a favor y voto de calidad del 
alcalde (Srs/as Eciolaza, Bidaurreta y Garralda) y tres votos en contra (Sras. Nuño, 
Ekisoain y Remiro) no aprobar la moción promovida por el grupo Haize Morea. 
En cuanto a los horarios de las sesiones, toma la palabra el concejal Sr. Eciolaza que 
propone fijar en cada sesión la sesión siguiente. Interviene la concejala Sra. Nuño que 
señala que en todo caso y aunque se establezca una fecha y horario todos tenemos un 
margen de movilidad en caso de que alguien no pueda. Toma la palabra la concejala 
Sra. Remiro, que manifiesta que lo que pretendía la moción presentada, es respetar los 
acuerdos adoptados, o bien el que se tomó al inicio de la legislatura o bien el que se 
pudiera adoptar, pero en todo caso respetarlos. Contestando el concejal Sr. Eciolaza 
que está de acuerdo, pero cree que a la concejala Sra. Remiro, se le olvida lo principal 
y es que llevamos dos años de legislatura y dos años de pandemia, habiendo hecho lo 
que se ha podido, porque todo ha sido un caos. En todo caso, como señala la 
concejala Sra. Nuño se trata de evitar la incertidumbre y cumplir con los acuerdos 
adoptados, puede haber alguna excepción, pero para organizarse hay que saber 
cuándo van a ser los plenos. 
El alcalde propone que el horario de los plenos sea a las 17 h. si bien se tratará en 
próxima sesión. 
 
14.- MOCION PRESENTADA POR EL GRUPO HAIZE MOREA SOB RE PROPUESTA 
DE SUSPENSIÓN DE LICENCIAS EN SUELO NO URBANIZABLE PARA 
INSTALACIONES DE PLANTAS SOLARES FOTOVOLTAICAS, INS TALACIONES 
FOTOVOLTAICAS EN GENERAL, ASÍ COMO EÓLICAS (AEROGEN ERADORES) 
En cuanto a la propuesta presentada por el grupo Haize Morea, de suspensión de 
licencias en suelo no urbanizable para instalación de plantas solares fotovoltaicas, 
instalaciones fotovoltaicas en general, así como eólicas (aerogeneradores), que se 
traslada a continuación:  
 
“ El artículo 70.1 del TRLFOTU(Texto refundido de la Ley Foral de Ordenación del 
territorio y Urbanismo, Decreto Foral 1/2017) capacita, a las administraciones 
competentes para la aprobación inicial de los planes urbanísticos (en este caso 
Ayuntamiento del Valle de Erro), para suspender, con anterioridad a la aprobación 
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inicial del Plan Urbanístico, el otorgamiento de licencias de parcelación de terrenos, 
edificación y demolición en áreas o para usos determinados, con el fin de estudiar su 
formación o reforma, y definiendo con claridad suficiente estos ámbitos. 
*Considerando: 
-que el Plan Municipal vigente en el Valle de Erro (publicado en el Boletín Oficial de 
Navarra número 62, de fecha 24/5/2004), no efectúa regulación alguna respecto de la 
compatibilidad o no de la implantación en el suelo no urbanizable de instalaciones de 
energías renovables tales como las plantas/instalaciones fotovoltaicas, así como las 
instalaciones eólicas o instalaciones similares. 
-que la falta de regulación normativa puede provocar problemas de interpretación del 
planeamiento al no quedar claro cuál es el régimen aplicable a este tipo de proyectos 
respecto de actuaciones autorizables o prohibidas en el suelo no urbanizable, ni quedar 
claro con cuál de las subcategorías de dicha clase de suelo actualmente definidos por 
el Plan Municipal resultan compatibles. 
*Se estima: 
-que atendiendo al artículo 70.1 del TRLFOTU, la figura jurídica que tiene a su alcance 
el Ayuntamiento del Valle de Erro para poder estudiar detenidamente este tipo de 
instalaciones y sus condiciones de implantación o no, durante la elaboración del Plan 
Urbanístico y antes de su aprobación inicial, es la suspensión de licencias en 
determinadas áreas o para usos determinados. 
*PROPUESTA: 
1.º Decretar, de conformidad con el artículo 70.1 TRLFOTU, la suspensión del 
otorgamiento de licencias de construcción de nueva planta y de implantación o 
ejecución de nuevas infraestructuras e instalaciones fotovoltaicas así como eólicas en 
el suelo no urbanizable del municipio del Valle de Erro, con excepción de las 
instalaciones que se coloquen en las cubiertas de los edificios ya existentes y 
destinadas a autoconsumo. 
Todo ello con el fin de proceder al estudio de las características de estas instalaciones, 
impacto que generan en el territorio, etc. y conforme a ello establecer cuáles son los 
ámbitos del suelo no urbanizable más adecuados para albergar este tipo de 
instalaciones y regular cuál debe ser su normativa particular aplicable, que se podrá 
expresar en el nuevo Plan Urbanístico que se encuentra en proceso de elaboración. 
2.º Establecer que la suspensión se extenderá al tiempo de estudio, formación y 
tramitación del nuevo Plan Municipal, que regulará convenientemente la ordenación del 
suelo no urbanizable, con el plazo máximo de un año, en los términos del artículo 70.3 
del texto refundido anteriormente citado. 
Si se hubiera producido dentro de ese plazo el acuerdo de aprobación inicial, la 
suspensión se mantendrá para las áreas cuyas nuevas determinaciones de 
planeamiento supongan modificación de la ordenación urbanística y sus efectos se 
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extinguirán definitivamente transcurridos dos años desde el acuerdo de suspensión 
adoptado para estudiar el planeamiento o su reforma. Si la aprobación inicial se 
produce una vez transcurrido el plazo del año, la suspensión derivada de esta 
aprobación inicial tendrá también la duración máxima de un año. 
3.º Ordenar la interrupción del procedimiento de otorgamiento de licencias y la 
notificación del acuerdo a quienes tuvieran presentadas solicitudes de licencia con 
anterioridad a la fecha de su adopción. 
4.º Notificar el presente acuerdo a quienes tuvieran presentadas las solicitudes de 
licencia, y a los concejos del municipio de Valle de Erro a los efectos establecidos en el 
artículo 70.5 del DFL 1/2017, 
 
Toma la palabra el alcalde Sr. Garralda que manifiesta que su grupo va  a votar en 
contra, ya que se trata de uno de los puntos que le dijeron al Gobierno de Navarra que 
no iban a hacer, además de que ellos van a apoyar el proyecto de los generadores. Y 
por otra parte, hay gente que en este tiempo que se está necesitando para aprobar el 
plan, quiere instalar, por ejemplo, placas solares en suelo no urbanizable, como hay 
propuestas encima de la mesa que están en tramitación, no van a suspender las 
licencias de obras. 
Toma la palabra la concejala Sra. Remiro que manifiesta que no ha entendido muy bien 
lo que ha querido decir el alcalde con que apoyan el proyecto de aereogeneradores, si 
se refieren al parque de Sacyr, contestando el alcalde que si, ya que por eso propone 
la Sra. Remiro esa moción, para evitar conceder licencias a Sacyr. Respondiente la 
concejala Sra. Remiro, que no que lo que ellas proponen es una suspensión transitoria 
hasta que se consideren oportuno.  
Contesta el alcalde que uno de los objetivos del planeamiento hace cuatro años es que 
todas las licencias que se tramitaban se iban a seguir realizando y no iba a haber 
suspensiones, porque sino en el Pirineo no se podría hacer nada si se bloquea todo  y 
para eso es igual que dimitieran todos, por lo menos él.  
Retoma la palabra la Sra. Remiro, que expone que en el planeamiento en ningún 
momento se ha estudiado el impacto de este tipo de instalaciones, si se quiere como 
Ayuntamiento se tiene la capacidad de suspender provisionalmente las licencias, para 
decidir cómo y hasta donde se quiere orientar el planeamiento y qué límites o no se 
quieren poner a determinadas instalaciones y a partir de ahí con el proceso de reflexión 
realizado volver a ejecutar las licencias, pero ve que con la respuesta dada por el 
alcalde, la decisión ya está tomada y observa que el equipo de gobierno no ve 
necesario  introducir una reflexión sobre si se quiere ese modelo de desarrollo para 
este Valle. Al inicio del planeamiento nadie pensaba en esta posibilidad pero ahora 
todavía se puede pensar y valorar y la suspensión nos permitiría ver como se quiere 
reflejar en el planeamiento urbanístico este asunto, ya que es una herramienta de cómo 
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queremos desarrollar el valle no solo los cascos urbanos sino en su conjunto. Contesta 
el alcalde que no es del todo así, ya que las licencias en suelo no urbanizable 
dependen de los informes vinculantes del Gobierno a lo que responde la concejala Sra. 
Remiro que en el planeamiento si se puede definir si se quiere o no implantar un tipo 
determinado de instalaciones o el tamaño y modelo de las mismas o como proteger el 
impacto paisajístico etc., de esa manera el ayuntamiento tendría en el propio plan una 
herramienta a la hora de permitir unas u otras infraestructuras, con voluntad todo ello 
se puede, añadiendo que cuando llegue el momento de la implantación del parque, el 
Ayuntamiento no va a poder votar ni decidir nada, porque cuando se solicite la licencia 
el Ayuntamiento no tendrá ningún argumento legal para no darla.  
Toma la palabra la Secretaria, el Ayuntamiento puede denegar una licencia si hay base 
para ello, salvo que sea un tema supramunicipal, contestando la concejala Sra. Remiro 
que es la primera vez que oye esto porque siempre se ha dicho que no había nada que 
hacer. Toma la palabra el concejal Sr. Eciolaza que responde a la concejala Sra. 
Remiro que según se ha informado, la moción que ha presentado legalmente no sirve 
para nada. 
La concejala Sra. Ekisoain, manifiesta que su grupo va a aprobar la moción, ña 
considera muy interesante y de hecho tienen conocimiento que en algún otro 
ayuntamiento ha salido adelante y lo ven de la misma manera que la concejala Sra. 
Remiro, la suspender temporal de las licencias serviría para hacer esa reflexión que 
ven que no se quiere hacer sobre todo del modelo de desarrollo que se quiere tener.  
Dando paso a la votación, se acuerda con tres votos a favor y voto de calidad del 
alcalde (Srs/as Eciolaza, Bidaurreta y Garralda) y tres votos en contra (Sras. Nuño, 
Ekisoain y Remiro) no aprobar la moción promovida por el grupo Haize Morea. 
 
15.- MOCION PRESENTADA POR EL GRUPO EHBILDU ERROIBA R  DE RECHAZO 
AL RECURSO PRESENTADO POR LA COMUNIDAD DE MADRID FR ENTE A LA 
SUBVENCIÓN DE 3 MILLONES DE EUROS OTORGADA AL GOBIE RNO DE 
NAVARRA PARA LA REACTIVACIÓN DEL PIRINEO  
Toma la palabra la concejala Sra. Ekisoian que informa que a finales del año 2020, EH 
Bildu alcanzó un acuerdo en el Congreso español para destinar tres millones de euros 
a implementar un Plan de Reactivación Económica en la zona de Pirineos Orientales 
de Navarra, cantidad muy necesaria pero en las últimas semanas se ha tenido noticias 
de que entre otras la Presidenta de la Comunidad de Madrid ha interpuesto un recurso 
en contra de dicho plan, por ello, considerando ese dinero es muy necesario para el 
Pirineo navarro y que tampoco en el Parlamento ha salido una declaración en contra 
cosa que les parece gravísimo es por lo que lo han traído a esta mesa para  su 
aprobación ya que no se nos puede olvidar que se está en el pirineo.  
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El alcalde toma la palabra que manifiesta que su grupo va a votar a favor porque 
efectivamente ese dinero es para el pirineo aunque según tiene entendido ese plan el 
Gobierno lo va a llevar adelante, ya que no solo es para Navarra ese acuerdo sino para 
más comunidades. Informando a su vez que dentro de los proyectos estratégicos a 
Erro junto con Roncal y Luzaide/Valcarlos le han concedido el proyecto de la fibra, 
proyecto que tiene que estar ejecutado para el 25 de noviembre. 
La Corporación acuerda por unanimidad aprobar la siguiente moción: 
 
“A finales del año 2020, EH Bildu alcanzó un acuerdo en el Congreso español para 
destinar tres millones de euros a implantar un Plan de Reactivación Económica en la 
zona de Pirineos Orientales de Navarra. 
 
Ello dio lugar al Real Decreto 902/2021, de 19 de octubre por el que el gobierno central 
concedió una subvención por la cuantía indicada al Gobierno de Navarra. 
 
A través de dicho plan de reactivación se preveía realizar una serie de actuaciones 
dirigidas a fomentar el emprendimiento y paliar las consecuencias de la despoblación 
creciente en la zona. 
 
Entre las actuaciones previstas, se encuentra la apertura de una línea de ayudas para 
microempresas y el emprendimiento personal, con la que se concederá hasta 5.000 
euros para cada una de las iniciativas locales que presenten proyectos de puesta en 
marcha o inversiones. Además, estas ayudas incentivarán la digitalización o mejora de 
la conectividad de la actividad empresarial. 
 
Sin embargo, en las últimas semanas, hemos tenido conocimiento de que el Gobierno 
de la Comunidad de Madrid, presidido por Isabel Díaz Ayuso, ha interpuesto un recurso 
con el fin de anular la concesión de 3 millones de euros a la Comunidad Foral de 
Navarra, aprobados por el citado Real Decreto 902/2021. 
 
El 17 de enero la Mesa y Junta de Portavoces del Parlamento de Navarra debatió una 
declaración institucional de rechazo de la decisión del Gobierno de la Comunidad de 
Madrid, que no salió adelante por el voto en contra de Navarra Suma (NA+). 
 
El Pirineo navarro es la zona rural de Navarra más castigada por la despoblación y ha 
sido objeto de abandono por las diversas instituciones de la comunidad foral. Por ello, 
resulta urgente concretar políticas públicas que pongan en el centro la vida de las 
personas que habitan en el Pirineo, y abordar el reto demográfico y despoblacional que 
padece esta zona. 
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Por ello, el Ayuntamiento del Valle de Erro, presenta la siguiente moción propuesta por 
el grupo municipal EH Bildu del Ayuntamiento del Valle de Erro, para su debate y 
aprobación en Pleno. 
Se acuerda por unanimidad lo siguiente: 
 
MOCIÓN 
 
1.-El Ayuntamiento de Valle de Erro, rechaza la decisión del Gobierno de la Comunidad 
de Madrid de pretender anular la concesión de 3 millones de euros a la Comunidad 
Foral de Navarra para la reactivación del Pirineo, y solicita su retirada. 
2. El Ayuntamiento de Valle de Erro, considera necesario destinar dichos fondos a 
revitalizar el Pirineo navarro, a través de proyectos que aborden el reto demográfico y 
faciliten el emprendimiento y el desarrollo de actividades empresariales. 
3.- El Ayuntamiento de Valle de Erro, insta al Gobierno de Navarra a que defienda los 
objetivos definidos en el Plan del Pirineo y se desarrolle las convocatorias de 
subvención recogidas en el Plan de Reactivación Económica de la zona de Pirineos 
Occidentales.  
4.- Dar traslado de la presente moción a la Mesa del Pirineo, para su conocimiento y 
efectos oportunos.  
 
16.- INFORMACION VARIA     
Se informa por el alcalde Sr. Garralda, de lo siguiente: 
Convenio fibra-proyectos estratégicos 
Se informa que el proyecto de la fibra óptica y cable de televisión que quedó fuera de 
las ayudas del Pirineo, ha sido admitido mediante una ayuda directa por el Gobierno de 
Navarra con una aportación de 90.000 euros, previamente se procederá a la firma un 
convenio entre Gobierno de Navarra y el ayuntamiento. Convenio del que se dará copia 
a los/as concejales/as. 
La Corporación se da por enterada. 
Proyecto bici mugi-inauguracion consejero 
Se informa de que el próximo día 15 de marzo de 2022, con presencia del Consejero, 
se va a realizar una puesta en valor del proyecto bici-mugi, al cual el Ayuntamiento está 
invitado. 
La Corporación se da por enterada. 
Daños borrasca barra y reunión con consejera 
Se informa de que se ha presentado información para posibles ayudas, de los daños 
sufridos como consecuencia de la borrasca “Barra”, en Txangoa, parquing del 
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Ayuntamiento, Sorogain etc., así como de daños sufridos en cascos urbanos de Erro, 
Ardaitz y Zilbeti.  
Se informa de la reunión que la Consejera de Desarrollo Rural, Itziar Gomez, mantuvo 
con los ayuntamientos donde se comunicó que las entidades locales que habían 
presentado en tiempo los daños sufridos, se les hará una estimación para ser incluidos 
en futuras convocatorias y en los presupuestos de Navarra, si posteriormente a las 
fechas concedidas se observan más daños también se pueden presentar y atender 
pero ya para convocatorias posteriores.  
También se ha puesto en conocimiento de la CHE, los daños sufridos en el río. Y se 
están convocando reuniones con las diferentes confederaciones hidrográficas, tanto la 
del Ebro como la del Cantábrico ya que toca una parte de Erro dentro de Quinto Real 
donde también se han producido importantes daños.  
La Corporación se da por enterada 
Ordenanza tráfico viario 
Se informa qué existiendo problemas en materia de tráfico viario en los cascos urbanos 
de algunos de los concejos del Valle, propone trabajar en comisión la elaboración de 
una ordenanza que regule este tema. 
La Corporación se da por enterada 
Plaza Guarda de Quinto Real 
Se informa de que siete personas han aprobado el examen de oposición de la plaza de 
Guarda de Quinto Real, si bien dos de ellos han recurrido algunas de las preguntas 
realizadas, por lo que el tribunal se tiene que reunir de nuevo para resolver los recursos 
presentados.  
La Corporación se da por enterada. 
Turismo- reunión empresa visitas virtuales y posibl e figura de creación de 
Consorcio 
Se informa que se ha mantenido una reunión con los Ayuntamientos de Luzaide-
Valcarlos, Orreaga/Roncesvalles y Auritz/Burguete y la empresa Tantatic, promovida 
por esta última para presentar un proyecto de visitas guiada virtuales en relación con el 
Camino de Santiago, propuesta que a todos les pareció muy interesante para llevarla a 
cabo.  
Informa el concejal Sr. Eciolaza, que en relación con el tema turístico y la UGET 
(Unidad de Gestión de Espacio Turístico), se está trabajando en la figura de un 
Consorcio para gestionar las ayudas de los Next Generatios destinadas a turismo, se 
han celebrado dos reuniones y se va a mantener una tercera para concretar quien va a 
tramitar dichas ayudas. 
La Corporación se da por enterada 
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Quemas de Sorogain 
Se informa que se ha trasladado y comunicado a los ganaderos las autorizaciones de 
quema para concretar día y modo de trabajo. 
La Corporación se da por enterada. 
Reunión ganaderos y pastos Sorogain 
Se informa de que se va a convocar una reunión con los ganaderos por dos temas, uno 
porque hay que hacer un nuevo plan de pastos, porque está caducado y hay que 
renovarlo, tema que está dentro del proyecto de ayudas de infraestructuras ganaderas 
que se ha presentado y hay que formar una comisión con los ganaderos  y otro porque 
se va a modificar alguna cosa de las normas de pastos de Sorogain, porque ha habido 
alguna queja sobre la fecha de inicio de 1 de abril y se está pensando en modificarla, y 
porque se va a obligar a vacunar por orden europea de IBR. El gobierno hizo una 
reunión en Aribe con los ganaderos y Ayuntamientos diciendo que se iba a obligar y en 
dicha reunión se hablará de todo ello, cosa que hay que poner en la ordenanza.  Toma 
la palabra la concejala Sra. Bidaurreta que informa que está en contacto con el técnico 
de Basartea para fijar fechas y reunirse en comisión para  abordar y estudiar el 
mencionado plan de pastos, teniendo después otra reunión con los ganaderos. 
La Corporación se da por enterada. 
PAC. Reunión con Dirección General de Desarrollo Ru ral 
Se informa de que se va a solicitar una reunión con los técnicos de la PAC del 
Gobierno de Navarra, el Ayuntamiento y el Ayuntamiento de Baztan, para tratar sobre 
las hectáreas que se van a poder disponer en el 2022.  
La corporación se da por enterada. 
Reunión 18 de febrero CHE 
Se informa de que la CHE ha convocado una reunión para el día 18 de febrero para ver 
los daños ocasionados en el río   .  
La Corporación se da por enterada 
Reunión albergue Sorogain y ama Ibañeta – 1 de marz o a las 17 h  
Se informa de que ha convocado una reunión con los arrendatarios del albergue de 
Sorogain para el día 1 de marzo de 2022 a las 17 h. A continuación de la misma, se 
mantendrá una segunda reunión para informar sobre la residencia Amma Ibañeta.    
La Corporación se da por enterada. 
Reunión Magna 
Se informa de que se va a concretar una fecha con Magna, habiendo mandado a su 
vez una invitación para visitar sus instalaciones y para explicar cómo está el proyecto 
de Baztan. Proponiendo como fecha el 23 de febrero o 2 de marzo a partir de las 11 h. 
de la mañana.  
La Corporación se da por enterada 
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Actuaciones realizadas por Luzaide/Valcarlos en Txa ngoa 
Se informa de los trabajos de cierre de mugas en Txangoa realizados por el 
Ayuntamiento de Luzaide/Valcarlos aprovechando las ayudas de actuaciones 
forestales, cuyo coste descontando la subvención se debe pagar a partes iguales entre 
ambas entidades. Se ha firmado un convenio y nos corresponde abonar 9.881,72 
euros. Así mismo, se ha aprovechado para subsanar unos errores catastrales, las 
mugas de Txangoa están bien pero en catastro no y se han corregido. 
La Corporación se da por enterada 
 
Se informa por  la concejala Sra. Nuño de lo siguiente: 
Proyecto acciones del Pirineo desde la Mancomunidad  de Auñamendi  
Hablando de las ayudas a acciones del Pirineo, como no se ha dicho de presentar nada 
por el Ayuntamiento, se informa que desde la Mancomunidad se va a presentar una 
memoria a las ayudas de acciones del Pirineo para presentar un estudio de utilización 
de espacios para jubilotecas o centros de día de mayores no dependientes. Se han 
ofrecido dos locales en Burguete y en Aribe y se está pensando como poder utilizarlos. 
La corporación se da por enterada. 
 
Se informa por la concejala Sra. Remiro de lo siguiente: 
Agenda 2030 
Se informa de la agenda 2030 que han salido las convocatorias para el plan de acción 
y para generar las nuevas agendas, tema del que ya se ha hablado otras veces y que 
está un poco en crisis, así mismo informa que Esteribar tiene la intención de crear su 
propia agenda y desligarse de la agenda común.  Por todo ello, hizo la consulta a la 
técnico de Cederna Edurne Miguel, de si se podía compatibilizar la ayuda del plan de 
acción vinculado a la agenda actual y a la vez pedir la subvención si se quiere crear 
una nueva agenda y parece que sí. También consultó sobre los requisitos de población 
porque hay unos límites de población, y le confirman que estos criterios ya no son 
limitantes y se podría plantear una nueva agenda que fuera Erroibar, Auritz, Luzaide y 
añadir Aezkoa o como no hay interés por parte de ellos, hacer una agenda los tres 
ayuntamientos mencionados. A su parecer a nivel práctico le parece que sin tener ese 
límite de población le parece mejor una agenda más local. Se va a mantener tener una 
nueva reunión pero ya de cara al año que viene, por lo que entiende que tenemos un 
año para ir trabajando y decidiendo, si es que se quiere tener agenda, de que tipo tiene 
que ser, de cara a solicitarla en las ayudas para el año que viene, agenda que ahora 
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pasa a llamarse Agenda 2030. Tema que se deberá ir trabajando si hay interés para 
ello. 
La corporación se da por enterada. 
 
Se informa por la concejala Sra. Ekisoain de lo siguiente: 
Korrika 
Se informa de la Korrika que este año pasa por Aurizberri/Espinal y luego pasa por 
Orreaga, se compra un Km y será el 4 de abril por la mañana.  
Seguidamente informa de la reunión de la Mesa del Pirineo, y sobre una encuesta que 
hizo Gu Pirinioa sobre la vivienda que se pasó a la ciudadanía y donde se ve 
claramente la demanda existente por zonas y  también desde Nasuvinsa se insta a que 
todo edifico público que esté en desuso se puede destinar a vivienda con su ayuda. 
Pero sobre todo lo que urge es intentar que los que tienen viviendas privadas vacías 
contacten con Nasuvinsa para ayudarles a gestionarlas.  
La corporación se da por enterada. 
 
14.- RUEGOS Y PREGUNTAS 
Toma la palabra la concejala Sra. Nuño que pregunta como está el plan urbanístico, 
contesta Enrique que está a la espera de que la EMOT se apruebe definitivamente 
también por el Gobierno de Navarra.,   
Toma la palabra la concejala Sra. Remiro, que pregunta al alcalde  sobre el estudio de 
viabilidad realizado por Lur Geroa, y sobre que plan y que idea se tiene del mismo, si 
con las conclusiones se va a hacer algo o no,  contesta el alcalde Sr. Garralda que en 
su opinion hay que analizarlo y estudiarlo y que lo ve para sacarlo adelante más como 
una iniciativa privada que pública y sobre la posibilidad de crear un cooperativa mixta 
contesta que lo ve dificil y complicado porque no hay gente, contestando la concejala 
Sra. Remiro, que entonces el recorrido del Ayuntamiento ya he terminado porque si 
queda en algo privado ya no hay nada más que hacer.  
El estudio plantea diversas alternativas, una es la cooperativa publico-privada, como 
Ayuntamiento habrá que ver si interesa, porque en su opinión si le parece un opción 
interesante que el Ayuntamiento trabajase en esa idea, pero entiende que si al grupo 
de gobierno no le parece factible pues no se hará nada   y por eso quería saber que 
opina el alcalde al respecto.  
Responde el alcalde que lo ve complicado si bien no va  a tirar la toalla porque ve 
deficiencias en lo público y cree que hay que seguir trabajando en el tema. Toma la 
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palabra la concejala Sra. Nuño que manifiesta que el tema le parece muy interesante 
pero  pregunta si a la hora de ponerlo en marcha no se podría contar con el apoyo 
técnico de los agentes de desarrollo como Cederna, interviniendo la concejala Sra. 
Remiro que considera que antes de ponerlo en marcha hay mucha tarea que hacer, en 
cuanto al concepto y estructura, no tanto de la parte técnica.  
Toma la palabra el concejal Sr. Eciolaza que pregunta que les parecería que se abriera 
una universidad en el cruce de Garralda de ingles y euskera par alos chicos del Valle, 
lo verían viable? porque para él,  lo que esta planteando el técnico de Lur Geroa es 
igual de inviable. En estos momentos  las empresas forestales no tienes gente para 
trabajar, ni gente formada y el lo sabe y en su opinion es vender algo que no va a salir 
y por otra parte pregunta que trabajo hay en el Valle, en Burguete, en Roncesvalles, 
que no se haga, que trabajo se qeuda sin hacer…. Esto se ha hecho en Salazar y no 
duró nada. La concejala Sra. Nuño, expone que hay un estudio de viabilida y puede 
pasar que haya gente privada que quiera sacar adelante el proyecto pero con apoyo 
institucional que animae a la gente a seguir  con este trabajo, formandolos etc., y por 
ello insiste si solos podrían ponerlo en marcha  o habría que contar con alguien como 
Cederna o Gu Pirinioa, no con Lur Geroa que ya haya hecho su trabajo, que asesorara 
y ayudara a realizar dicho proceso.  
Toma la palabra la concejala Sra. Remiro que pregunta al concejal Sr. Eciolaza como 
representante del Ayuntamiento en la Mancomundiad de Bdausi, si tienen pensado a 
nivel de Valle, hacer acciones en relación con los videos didacticos para  intentar 
reducir la fracción del contenedor verde a nivel valle o con concejos. Cotestando el 
concejal que  ya se estan haciendo, van a ponerr compostaje comunitario , también el 
tema de las pastillas del cafe, se lo han comunicado a los concejos y  siempre que 
estos quieran pues se harán, los videos iban destinados a los presidentes de los 
concejos para que estos a su vez lo hablaran con sus vecinos, y en todo caso si se 
tienen dudas, desde la mancomunidad se vendrá a aclarar y explicar  cuantas 
cuestiones se planteen.  
Otra pregunta que plantea es sobe la “Red Explora” si alguien pudo acudir a la reunión, 
porque le interesaba saber de qeu se había tratado, respondiendo que nadie de la 
corporación acudió a la misma. 
 También quiere saber si han respondido del tema de Ardaitz, contesta la Secretaria 
que ha vuelto con el tema, en su momento Alvaro Echavarri, técnico del Gobierno de 
Navarra quedó en que le iba a pasar la relación de explotaciones pero no lo hizo, ha 
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insistido en que se la envíen y hoy le ha dicho que la iba a mandar  y que una vez que 
la tuvierámos se deberían no solo ponerse en contacto con ellos sino también con los  
propietarios. 
Pregunta  a continuación, si hay fecha para el  inicio de las obras de Orondritz, contesta 
la Secretaria que todavía no, porque según indicaciones del ingeniero, por el tema del 
hormigón y del frío no era posible iniciar las obras, hecho que fue comunicado al 
tecnico del Gob. De Navarra encargado de la obra que lo entendio estando de acuerdo 
con la decisión tomada por el director de obras. 
 
En cuanto a las ayudas Filomena pregunta como esta el tema, contestando la 
secretaria que le han pedido  unas  subsanaciones, se contestaron y ya no se sabe 
mas. 
 
Respecto a la reunión que se mantuvo con Lintzoain y Biskarret sobre Lastur pregunta 
si  ya está resuelto el  tema porque Lintzoain se había quejado de que no se había 
marcado suficiente, y por otro lado se pidieron las cuentas de los años anteriores para 
revisarlas y como no ha vuelto a ser convocada ya no sabe más. Toma la palabra el 
alcalde que menciona que se pidio ver las cuentas de los últimos ocho años porque ha 
entrado gente nueva y quieren verlas. La Secretaria pedirá al personal de contabilidad 
que las prepare. 
También pregunta si se sabe algo de la ETB 3, y de la expsoicion del Hombre de Loizu, 
contestando el alcalde que no, y de la mocion de Bildu, sobre daños en las viviendas si 
se va a hacer comisión, responde que habrá que preparar una pequeña ordenanza. En 
cuanto a los Señorios, no han mandado nada.  
Respecto a la reunión del  consorcio  todavía no se ha producido.  
 
Y de los desfibriladores ya está puesto en Loizu pero  la información sobre baterías 
contesta la concejala Sra. Ekisoain que  todavía no se ha hecho porque algunos 
concejos no sabían o no recordaban que  el manteniniento iba a su cargo.   
 
Y no habiendo más asuntos que tratar, se levanta la sesión siendo las 21,20 h. del 
mismo día, de lo que doy fe. 
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Lintzoainen, Erroibarko udaletxean, 2022ko otsailaren 9ko 18:30ean, Erroibarko Udala 
Bildu zen bilkura arrunta egiteko, lehen deialdian. Bertaratuak: Jose Maria Eciolaza 
Ochoa, Teresa Bidaurreta Azkarate, Miren Nekane Nuño Iturri, Ainara Ekisoain Erro eta 
Leire Remiro Esnoz zinegotziak, bilkuraburu alkatea, Enrique Garrada Erro izan zen, 
eta idazkaria, udalbatzarena, Marisol Ezcurra Irure. Juan Luis Gil Garcia zinegotziak 
etortzerik ez duela jakinarazi du. 
Gai zerrendari ekin baino lehen Haize Morea Taldeko Remiro zinegotziak eta Garralda 
alkateak bilkura grabatuko dutela jakinarazi dute.  

1.- 2021eko ABENDUAREN 13an ETA 29an EGINDAKO BILKU REN AKTEN 
ONESPENA. 
Aho batez erabaki da 2021eko abenduaren 13ko eta abenduaren 29ko bilkuren aktak 
onartzea. 
   
2.- 2022ko ABENDUAREN 10etik 2022ko OTSAILAREN 4a A RTE ALKATEAK 
EMAN DITUEN EBAZPENEN INGURUKO INFORMAZIOA 
Garralda alkateak 2021eko abenduaren 10etik 2022ko otsailaren 4a arte eman dituen 
ebazpenen inguruko informazioa eman du. Udalkideak jakitun dira. 
Ekisoain zinegotziak ebazpen hauei buruzko informazioa eskatu du: 
206/2021 Ebazpena, elurra garbitzeko lanei buruzkoa. Galdetu du ea Ziburrek 
aurkeztutako eskaintza zergatik ez den ekonomikoki egokia. Garralda alkate jaunak 
erantzun du Ziburrek proposamen bat aurkeztu zuela, baina ez zetorrela bat Udalak 
onartutako baldintza-agiriarekin; izan ere, bere eskaintzan proposatzen zuen pleguan 
eskainitako prezioa gehi urtean gutxienez 6.500 euroko finkoa bermatzea, eta, hala 
badagokio, bestelako lanak egitea, baina hori ezin zen onartu, eta hori da eskaintza 
atzera botatzeko arrazoia. Bestalde, Aurizberriko lanak Sergio Hernandezek egingo 
dituela jakinarazi du, hiru esleipendunek ezin dutelako lan guztia egin. Nuño zinegotzi 
andreak esan du kasu honetan ikusi beharko litzatekeela esleipendunek lan guztia 
beren gain hartzen duten ala ez, edo zati bakarra egingo zutela zehaztu zuten, eta 
alkateak ezetz erantzun du, hiru pertsonak ezin dutelako dena egin.  Remiro 
zinegotziak adierazi du inork ez badu pleguarekin bat datorren eskaintzarik aurkezten, 
irtenbidea bilatu behar zela berehala konpontzeko eta, ondoren, berriro pentsatu nola 
atera plegua, eta deigarria dela ekintza bat esleitzea lanaren zenbatekoa bere gain 
hartuko ez duten pertsona batzuei. Alkateari adierazi dio uste duela konponbidea bilatu 
nahi izan duela, baina ez datorrela bat baldintza-agiriarekin, eta, nolanahi ere, 
baliabideak bilatzeko eska dakiekeela interesdunei. Plegu bat atera da, erakunde bati 
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esleitu zaio eta, ondoren, partikular bat kontratatzen ari da, pleguan deskribatzen zen 
lanaren zati bat egin dezan. Idazkariari galdetu dio ea administratiboki hori zuzena den. 
Idazkariak hartu du hitza esleipena zuzena izan zela; izan ere, hasieran pleguan 
ezarritako baldintzak betetzen zituen eskaintza bat aurkeztu zen, eta beste gauza bat 
da denek jakitea bailara oso zabala denez, hiru pertsona ez direla nahikoak lan ona 
egiteko. Eciolaza zinegotziak hitza hartu du eta esan du adjudikaziodunak 
harremanetan jarri behar direla laugarren batekin elurra kentzeko lan guztiak denen 
artean egiteko. Hortaz, administratiboki era egokia bilatu behar da, plegua bete eta aldi 
berrean kontratuaren helburua betetzeko, hau da, ibar osoan elurra garbitzea.  
Ekisoain zinegotziak galdetu du elurra kentzeko lanen esleipendunek azpikontratatu 
ahal duten, ulertu baitu baietz. 
Remiro zinegotziak adierazi du plegua ez zela webgunean argitaratu, eta hala jasota 
geratzea nahi du, baita kontzeju batzuek ez zutela iragarki-oholean argitaratu eta ez 
zutela horren berri eman, eta hori guztia aipatzen du Udalak jakin dezan Udaletik 
ateratzen diren komunikazio edo informazio batzuk ez direla herritarrengana iristen. 
Idazkariak dio Web orrian ez argitaratzea bere akatsa izan dela, eta, beste aldetik, 
kontzejuek informazioa bazutela, baina oso zaila dela jakitea bizilagunei informazioa 
igortzen dieten. 
3/2022 zenbakiko Ebazpena, Alzualde jaunak epeak geldiarazteko egindako eskaerari 
buruzkoa. Galdetu du zein den epea, aurkitu ez duelako. Idazkariak erantzun du epeak 
jar daitezkeen errekurtso motetan aipatzen direla eta beti ebazpenaren 
jakinarazpenaren amaieran datozela. Komunikatzen diren ebazpen guztiek barne 
hartzen dituzte partikularrek jar ditzaketen eta legez finkatuta dauden errekurtsoak eta 
epeak. 
Remiro zinegotziak ebazpen hauei buruzko informazioa eskatu du: 
1/2022 Ebazpena, aurrekontuaren luzapenari buruzkoa, osoko bilkuran berretsi behar 
den ebazpenean agertzen dena. Idazkariak erantzun du, osoko bilkurak ebazpen 
guztien berri eman ondoren, berretsi egiten direla, berariaz ados ez dagoela adierazi 
ezean, baina egia da, dena delako gaiaren arabera, batzuetan berariaz aurkezten direla 
osoko bilkurara, berresteko, hala nola gaur aztertuko diren bi ebazpenak. 
Bi ebazpenak presazko gaiak zirelako hartu ziren, ezin izan zen aparteko bilkurarik 
egin, eta, beraz, beharrezkotzat jotzen du berriro ere bilkuran udalbatzako kide guztiek 
berrestea. 
Udal-testuetan hizkuntza inklusiboaren gaiari dagokionez, ohar bat egin nahi du, 
zehazki jaiotza-tasarako laguntzen ebazpenei buruz; izan ere, guztietan aipatzen da 
semearen jaiotza, ez daki lehenetsita dagoelako edo benetan guztiak mutilak izan 
direlako. Idazkariak oharra hartu du eta ebazpen horiek prestatzean kontuan hartuko 
du. 
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22/2022 eta 25/2022 Ebazpena, garbiketako oposizio-lehiaketaren eta zerbitzu 
anitzetako langileen lehiaketaren oinarriei buruzkoa, hurrenez hurren. Bigarrenari buruz 
galdetu du ea dagoeneko argitaratuta dagoen, eta idazkariak ezetz erantzun du, eta 
horregatik ez diola informazioa helarazi; nolanahi ere, astelehenean argitaratzea 
aurreikusi da. 
 
3.- 2021eko PLANTILLA ORGANIKOA BEHIN BETIKO ONESTE A 
Garralda alkateak hitza hartu du eta esan du jendaurreko epean alegaziorik aurkeztu ez 
denez 2021eko plantilla organikoa onetsi behar dela. 
Remiro zinegotziak hartu du hitza, eta zenbait ohar egin ditu: lan-araubideko langile 
finkoen zerrenda atalean, sortutako plaza berria gehitu behar da, eta 3. atalean 
(Zerbitzu bateratuak), ez da Aurizko Udala aipatzen, eta jarri egin behar dela uste du. 
Oharrak kontuan hartu eta plantilla organikoan sartu dira. 
Aho batez erabaki da 2021eko plantilla organikoa hasiera batean onartzea eta 
Nafarroako Aldizkari Ofizialean argitaratzea. 
Aho batez erabaki da 2021eko plantilla organikoa hasiera batean onartzea, Nafarroako 
Toki Administrazioaren 6/1990 Foru Legearen 235 artikuluak dioena betetzeko. 
Eranskina.  
 
2021eko PLANTILA ORGANIKOA 
1.-Funtzionarioak: 
Lanpostua:  
1.1 Lanpostua: Zerbitzu Anitzetako Langilea. Plaza kopurua: 1. Sarbidea: Oposizio-
lehiaketa murriztua (barne igoera). Maila: D. Lan egoera: Jardunean. Mailako osagarria 
%15. Lanpostuko osagarria %35,77. Lanaldi osoa. Lanaldiaren luzapen osagarria %10. 
Gida baimen mota: B. 
- Funtzionarioen izen-zerrenda 
Z.A.L.: Xabier Zia Urrutia.  
 
2.- Langile finkoak.  
2.1-Lanpostua: Administrari Laguntzailea. Plaza kopurua: 1. Sarbidea: Oposizio-
Lehiaketa. Maila: D. Lan egoera: Jardunean. Mailako osagarria: %12, Lanpostuko 
osagarria: %30,20. Lanaldiaren luzapen osagarria %10. Mailako osagarri iragankorra: 
%7,91. Lanaldia: %71,44.  
2.2.- Lanpostua: Administrari Laguntzailea. Plaza kopurua: 1. Sarbidea: Oposizio-
Lehiaketa. Maila: D. Lan egoera: Jardunean. Mailako osagarria: %12, Lanpostuko 
osagarria: %30,20. Lanaldiaren luzapen osagarria %10. Mailako osagarri iragankorra: 
%7,91. Lanaldia: %71,44.  
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2.3.- Lanpostua: Zerbitzu Anitzetako Langilea. Plaza kopurua: 1. Sarbidea: Oposizio-
Lehiaketa. Maila: E. Lan egoera: Hutsik. Mailako osagarria %15. Lanpostuko osagarria 
%8,77, Lanaldia: %43,63-16 ordu astean. 
2.4-Lanpostua: Zerbitzu Anitzetako Langilea. Plaza kopurua: 1.- Sarbidea: Oposizio-
Lehiaketa. Maila: D. Lan egoera: Hutsik. Mailako osagarria: %12, Lanpostuko osagarria: 
%15, Lanaldia: %100. Araubide Juridikoa. Lan araubide finko jarraigabea. 
(Arau osagarriak: lanpostuak izaera jarraigabea dauka eta epealdia apiriletik abendura 
izanen da, eta egin beharreko lanak mendiaren garbiketa, bazkalekuen kontrola eta 
zerbitzu anitzetako langile gisa zerbitzuan egon daitezkeen bestelako beharren 
araberako lanak. Euskara maila: B2). 
- Lan kontratudun finkoen izen-zerrenda.  
Administrari laguntzailea Ana Isabel Erneta Erro.  
Administrari laguntzailea María José Garralda Zubiri.  
Zerbitzu Anitzetako Langilea. Hutsik.  
Zerbitzu Anitzetako Langilea. Hutsik. 
 
3.- Orreaga, Auritz eta Erroibarko Udaletako zerbitzu bateratuak.  
Kargua: Idazkaria. Plaza kopurua: 1. Sarbidea: Oposizio-Lehiaketa. A Maila. 
Lanpostuko osagarriak: %40, Bateraezintasuna %35 Lanaldi osoa.  
Administrazio lan araubidean kontratatutako langileen izen-zerrenda: 
Ezcurra Irure, Mª Soledad. Bitarteko idazkaria.  Egoera: Jardunean. 
 
4.- CEDERNA.- EUROPAKO FONDOEN PROGRAMAZIOARI ATXEK ITZEA (2023-
2027) 
Garralda alkate jaunak hartu du hitza eta jakinarazi du, 2023-2027 aldirako Nafarroako 
Mendialdeko Tokiko Garapen Parte-hartzailerako Estrategian parte hartu ahal izateko, 
beharrezkoa dela LEADER PDR-berriari atxikitzeko gutuna onartzea. Gutun hori 
2022an idatziko da, eta 2023-2027 aldian zehar Cederna Garalur elkarteak kudeatuko 
du. 
Remiro zinegotzi andreak galdetu du, alde batetik, ea dokumentu horrekin batera 
Cedernak txostenen bat egin duen, alkateak ezetz erantzunez, eta, bestetik, ea Udalak 
Cedernan ordezkariren bat duen. Idazkariak erantzun du Jose María Eciolaza 
zinegotzia izendatu zuela udalak Cedernan Udalaren ordezkari izateko. Eta Nuño 
zinegotziak galdetu du hitzarmena lau urtean behin sinatu behar den eta baietz 
erantzun zaio, europako diru-laguntzak dauden aldiro. Dokumentu honek europako 
fondoak kudeatzeko bakarrik balio du, Cedernak Udalekin kudeatzen dituen gainerako 
gaiak berdin jarraitzen dute. 
Udalbatzak honakoa onartu du aho batez: 
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Nafarroako Mendialdeko Tokiko Garapen Parte-hartzailerako 2023-2027 Estrategian 
parte hartzea. 2022an idatziko da, eta 2023-2027 aldian zehar Cederna Garalur Tokiko 
Ekintza Taldeak kudeatuko du, G31372063 IFZ duela. Hori guztia enplegua, 
hazkundea, gizarte-inklusioa eta tokiko garapen jasangarria sustatzea helburu 
espezifikoaren barruan, landa-eremuetan, tokiko garapen bioindustriala eta tokiko 
garapena barne. 
2.- Udalkideek ezagutzen dutela Cederna Garalurrek 2014-2020 Nafarroako LGParen 
esparruan udal-eremuan egindako lan ona, LGENFk kofinantzatutako laguntzen % 
65ean. 
Udalak konpromisoa hartzen duela Cederna Garalur tokiko ekintza-taldearekin batera 
parte hartzeko eremu geografikoko Toki Garapen Partaiderako Estrategia prestatzeko 
lanetan, 2023-2027 aldirako. 
Batzorde Exekutiboak edo Cederna Garalurreko pareko organoak ezarriko duen kuota 
ordainduko duelako konpromezua hartu du Udalak, fondo publikoen bidez ordaindu ezin 
denaren zatia ordaintzeko. 
Udalak konpromezua hartu du bere lurraldeko Tokiko Garapen Partehartzailea 
kudeatzeko 2023-2027 epealdian Cederna Galarurrek deituko dituen bileretan parte 
hartzeko. 
6.- Alkateari ahalmena eman zaio, Udal honen izenean, Cederna Garlurreko tokiko 
ekintza taldearekin erabaki honetetatik sortutako dokumentu guztiak sinatzeko. 
 
5.- ERROKO ESKOLA PUBLIKOA BERRITZEKO DIRU-LAGUNTZA K ESKATZEKO 
EBAZPENA BERRESTEA   
Garralda alkateak hartu du hitza eta ikastetxe publikoak hobetzeko laguntzen deialdira 
(RESOL. 282E/2021), Apymarekin eta ikastetxeko zuzendaritzarekin proposatutako eta 
adostutako hainbat obra gauzatzeko memoria aurkeztu dela, Bidaurreta zinegotziari 
bidea emanez zertan dautzan adieraz dezan. Aldez aurretik, idazkariak azaldu du 
deialdia argitaratu ondoren, adostu behar izan zela zein obra egin, memoria eskatu eta 
abar, eta ez dela denborarik izan gaia osoko bilkuran aztertzeko. Hori dela eta, alkateak 
berretsi beharreko ebazpena eman zuen. 
Bidaurreta zinegotziak hartu du hitza, eta egin beharreko obren berri eman du: 
segurtasunagatik beharrezkoak diren eta aurreko deialdian eskatu ziren leiho 
oszilobatenteak jartzea, eskaileraren ondoan biltegi bat eraikitzea, materialak 
ordenatuta eta gordeta edukitzeko, eta eskolako sarrerako aterpea ixtea, ikasleen 
babesleku gisa atsedenaldian irteten direnean. 
Denak ados daudenez, aho batez onartzen da 24/2022 ebazpena berrestea, 
Nafarroako Foru Komunitateko udal eta kontzejuentzako diru-laguntzen deialdiari 
buruzkoa, Haur Hezkuntzako 2. zikloko eta Lehen Hezkuntzako ikastetxe publikoak eta 
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Lehen Hezkuntzako ikastetxe mistoak Lehen Hezkuntza-DBH hobetzeko eta 
birmoldatzeko obren proiektuak gauzatzeko. 
 
1º.- NASUVINSAk idatzitako memoria baloratua onartzea eta Erroko Eskola Publikoa 
birmoldatzeko eta eraberritzeko lanak egitea. Horren kostua 29.040,28 €, gehi 380 € 
memoria egiteko, gehi 2.100,00 € proiektua eta obra zuzendaritzarengatik, gehi %21 
BEZa. 
 
- Biltegia egitea 
Kontrataren aurrekontua: 5.865,48 € 
Proiektua eta zuzendaritza 2.100,00 € 
Memoria baloratua 150,00 € 
- Aterpea herstea 
Kontrataren aurrekontua: 18.634,00 € 
Memoria baloratua 150,00 € 
- Leiho oszilobatienteak jartzea 
Kontrataren aurrekontua: 4.540,80 € 
Memoria baloratua 80,00 € 
 
2.- Azaroaren 30eko 28E/2021 Ebazpenean oinarrituta, dagokion diru-laguntza 
eskatzea, eskatutako dokumentazioa garaiz eta behar bezala aurkeztuz. 
 
Denak ados daudenez, aho batez onartzen da 24/2022 ebazpena berrestea, 
Nafarroako Foru Komunitateko udal eta kontzejuentzako diru-laguntzen deialdiari 
buruzkoa, Haur Hezkuntzako 2. zikloko eta Lehen Hezkuntzako ikastetxe publikoak eta 
Lehen Hezkuntzako ikastetxe mistoak Lehen Hezkuntza-DBH hobetzeko eta 
birmoldatzeko obren proiektuak gauzatzeko. 
  
4.- Udalaren aurrekontuetan diru-hornidura nahikoa izateko konpromisoa, eskatutako 
diru-laguntzaren xede den obraren kostu osoari aurre egiteko. 
 
6.- UDAL IBILGAILUAREN EROSKETA BERRESTEA 
Alkateak hartu du hitza eta azaldu du beharrezkoa zela ibilgailu berri bat erostea, bai 
ibilgailuaren matxura eta kostuagatik, bai autoaren urteengatik. Era berean, adierazi du 
Eciolaza zinegotziak aurkeztutako eskaintzak helarazi zizkiela udalbatzako kideei, eta 
hark, aldi berean, bigarren eskuko ibilgailuentzako prezioak eskatu zituela, eta egiaztatu 
zela ez zuela merezi, eta Eciolaza zinegotziari bide eman dio informazioa emateko. 
Eciolaza jaunak azaldu du bidali zizkien eskaintzei dagokienez, zergen gaia dela-eta, 
azken prezioa mila eurotik gora jaitsi dela. Ibilgailuaren asegurua kontratatu da eta 
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agoazila joango da ibilgailua hartzera. Era berean, errotulatu gabe eta krokagailurik 
gabe datorrela jakinarazi du, dena aldi berean enkargatuz gero garestiagoa izango 
zelako, eta hilabete gehiago itxaron behar da hori egiteko eta, horrela, kostua 
merkatzeko. Ibilgailua errotulatzearekin denak ados daudenez, aho batez erabaki da 
Toyota Hilux 2. 4D, 150 GMT kabina bikoitza, 2946LWG matrikulako ibilgailua erostea 
30.343,00 eurotan eta Erroibarko Udalaren armarriarekin errotulatzea.  
 
7.- XEHETASUN AZTERLANA, AURIZBERRIKO 9 POLIGONOKO 78 LURZATIAN 
RUBEN SALON CHICEK SUSTATUA. BEHIN BETIKO ONESPENA.   
Garralda alkate jaunak hartu du hitza, eta jakinarazi du ezen, 2021eko azaroaren 25eko 
199 zenbakiko alkatetza-ebazpenaren bidez hasierako onespena emanda, Ruben 
Salon Chicek sustatutako xehetasun-azterlana, Aurizberriko 9. poligonoko 78 lurzatiari 
eragiten diona, egungo etxebizitzaren eraikuntza osagarri bat eraiki ahal izateko, eta 
jendaurrean ikusgai egon ondoren, 2021eko abenduaren 16ko 281 zenbakiko NAOn 
argitaratu ondoren, legez ezarritako epean ez dela alegaziorik aurkeztu, eta, hortaz, 
onartu beharko litzateke.  
Remiro zinegotziak hitza hartu du eta esan du ez duela bozkatuko ez izan baitu 
dokumentua berrikusi.  
Ondoren, aldeko bost botoz (Bidaurreta, Eciolaza, Garralda, Nuño eta Ekisoain) eta 
abstentzio batez (Remiro), honakoa erabaki da:  
1º.- Ruben Salon Chicek Aurizberriko 9 poligonoko 78 lurzatian sustatu duen Xehetasun 
Azterlana behin betiko onartzea. 
2.- Erabaki hau NAOn argitaratzea eta Landa Garapeneko, Ingurumeneko eta Toki 
Administrazioko Departamentuari igortzea, Lurraldearen Antolamenduari eta Hirigintzari 
buruzko Foru Legearen Testu bategina onesten duen uztailaren 26ko 1/2017 Foru 
Dekretu Legegintzailearen 74. Artikulua garatzen duen 79. Artikuluari jarraikiz. 
 
8.- JOSE MARIA ECIOLAZA OCHOAK AURIZBERRIN, 12 POLI GONOKO 41. 
LURZATIAN SUSTATU DUEN EGITURAZKO ALDAKETAREN 2. BE HIN-BEHINEKO 
ONESPENA 
Garralda alkate jaunak Aurizberriko Erroibarreko Udal Planeko 12. poligonoko 41. 
katastro-partzelari dagokion Erroibarko Udal Planaren aldaketa egituratzailea 
izapidetzeari buruz hitz egin du. Aldaketa hori Jose Maria Eciolaza Ochoak sustatu 
zuen galdara-gela bat jartzeko, eta jakinarazi du, 2021eko irailaren 22an Udal Planaren 
egiturazko aldaketa puntuala behin-behinean onartu ondoren, Nafarroako Gobernuari 
txostena igorri zitzaiola behin betiko onets zezan. Ondoren Lurraldearen 
Antolakuntzako Departamenduak errekerimendua igorri zuen testu bategina 
zuzentzeko, eta erantzun egin zaiola testu bategin berria igorriz, eta otsailaren 9ko 
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hirigintzako txostenak eta txosten juridiko faboragarriak ikusita, behin-behienko 
onespen berria egin behar da. 
Remiro zinegotziak dio ez duela bozkatuko ezin izan baitu dokumentazioa berrikusi, 
posta elektronikoz jasotzea espero baitzuen. 
Aldeko lau botoz (Bidaurreta, Garralda, Nuño eta Ekisoain) eta bi abstentzioz (Remiro 
eta Eciolaza), honakoa erabaki da: 
1.- Jose Maria Eciolaza Ochoak sustatutako Erroibarko Udal Planaren aldaketa 
puntuala behin-behinean onartzea, Aurizberriko 12. poligonoko 41. Katastro lurzatiari 
dagokionez, Jesús Aramendia Pardok eta Alberto Aldave Martinezek 2022ko 
urtarrilaren 19an idatzitako dokumentuaren arabera, eta testu bategina izeneko 
dokumentua behar bezala izapidetuta bidaltzea Lurralde Antolamendu, Etxebizitza, 
Paisaia eta Proiektu Estrategikoen Departamentura, behin betiko onar dezan, eta hari 
txosten osoa eranstea. 
2.- Aprobetxamenduaren gehikuntzaren % 10 lagatzeari dagokionez, adierazi behar da 
aldaketa behin betiko onartzen denean hitzarmena sinatuko dela hura eskudirutan 
ordezteko. Hitzarmen horretan igoera horren balorazioa sartuko da. 
Adierazi behar da UE-7 Exekuzio Unitatearen garapenean lagatako 40. lurzatiaren zatia 
(122,28 m2) bide-sarera eta oinezkoentzako sarera gehitu behar dela, lurzatiak 
elkartzearekin batera. 
 
9.- 2022ko FESTA EGUNAK ONARTZEA 
2022ko tokiko festa egunak hauek izatea onartu da aho batez:   
1.-Tokiko festen egutegi hau onartzea: 
San Juan festa: (Auritz)    Ekainaren 24a    
Erroibarko Eguna       uztailaren 16a eta 17a            
San Nikolas:                           abenduaren 5a 
2.- Erabaki hau Guardia Zibilaren kuartelera, Osasun Zentrora, Suhiltzaileen Parkera, 
udalerri honetan kokatutako banku-erakundeetara eta egutegi horretan eragina duten 
erakunde eta organismo guztietara helaraztea, jakinaren gainean egon daitezen eta 
dagozkion ondorioak izan ditzaten. 
3.- Indarra Lan Aholkularitzak bidalitako lan-egutegia onartzea, Nafarroako Gobernuak 
langileentzat onartutako egutegiarekin bat datorrena. 
 
10.- AURIZBERRIKO KONTZEJUAK SUSTATU DUEN UE 12 EXE KUZIO UNITATEA 
BIRZATITZEKO PROIEKTUA BEHIN BETIKO ONARTZEA 
Nafarroako Aldizkari Ofizialean, 2021eko maiatzaren 13ko 111 zk. duen hartan, Antxon 
Iturri Gazteluk Aurizberriko UE 15. 1. eta 2. egikaritze-unitateetan sustatutako birzatitze 
proiektuaren hasierako onespena argitaratu zen. Proposamen horren emaitza bi lurzati 
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eraikigarri dira, 12 a) eta 12 b), bien artean 1.397,00 m2-ko azalera eta 197,18 m2-ko 
bide- eta oinezko-lurzorurako lagapen-azalera dutenak.  
Jendaurrean jartzeko aldia amaitu eta erreklamaziorik, eragozpenik edo oharrik 
aurkeztu ez denez, aprobetxamenduaren %10 uzteagatik ordaindu beharreko 3087,64 
euroak ordainduta eta hasierako onespenean ezarritako baldintzak bete direnez, behin 
betiko onetsi behar da. 
Remiro andreak hartu du hitza, eta adierazi du abstenitu egingo dela, ezin izan duelako 
dokumentazioa berrikusi, aurreko puntuetako arrazoi beragatik, eta alkateari iradoki dio 
bilkuran aztertuko diren hirigintzako gaiak aztertzeko batzordea deitzea, gaia aztertu eta 
osoko bilkuran berresteko, eraginkorragoa izango litzatekeelakoan. 
Ondoren, aldeko bost botoz (Bidaurreta, Eciolaza, Garralda, Nuño eta Ekisoain) eta 
abstentzio batez (Remiro), honakoa erabaki da:  
1º.- 1.- Aurizberriko UE 12 egikaritze-unitateetan sustatutako birzatitze proiektua behin 
betiko onartzea.  
2º.- Erroibarko Udalari jakinarazi eta hamabost eguneko epean 3.078,00 € ordaintzea, 
aprobetxamenduaren % 10eko lagapenari dagozkionak. 
3º.- 2.- Espedientea Lurralde Antolamendu, Etxebizitza eta Paisaia eta Proiektu 
Estrategikoen Departamentura igortzea, jakinaren gainean egon daitezen eta dagozkion 
ondorioak izan ditzan. 
 
11.- SARA PINA YEREGUIREN HILKETA MATXISTA ARBUIATZ EKO ETA 
GAITZESTEKO ADIERAZPEN INSTITUZIONALA  
Garralda alkate jaunak hartu du hitza, eta Erroibarko eta Kortesko Udalek onartutako 
eta bidalitako adierazpen instituzionalekin bat egitea proposatu du, Sara Pina 
Yereguiren hilketa matxistari buruz.  
Remiro zinegotziak galdetu du ea testu horietan adierazpen instituzional horiekin bat 
egitea eskatzen duten. Idazkariak erantzun du udaletxera iritsi ziren mezuetan udalak 
adierazpen instituzional horietara atxikitzeko eskatu zela, eta Remiro andreak esan du, 
puntuan onespen gisa zetorrenez, nahastu egin dela. Era berean, galdetu du ea 
horrelako atxikimenduak ezingo liratekeen egin alkatetzaren ebazpenez, osoko bilkurari 
itxaron gabe, igarotzen den denboragatik. Baietz erantzun da, baina korporazioaren 
erabakia eskatzen zela. 
Aho batez erabaki da honako adierazpen instituzionalekin bat egitea:   
Ikusirik 2022ko urtarrilaren 10ean tuteran Sara Pina Yereguiren hilketa, aho batez 
honakoa erabaki da: 
Erroibarko Udalak doluminak eman nahi dizkio Sara Pina Yereguiren familiari, eta 
elkartasuna adierazi nahi die haren lagunei eta Castejongo hezkuntza-komunitateko 
irakasleei.  Hunkipen eta oinaze honen aurrean, Erroibarko Udalak irmo adierazten du 
emakumeen aurkako indarkeria arbuiatu eta gaitzetsi egiten duela.  
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Emakumeen aurkako indarkeriak emakume guztiei eragiten die, adina, egoera 
sozioekonomikoa edo nazionalitatea kontuan hartu gabe. Berretsi nahi dugu 
emakumeen aurkako indarkeria botere-harremanetan oinarritzen dela. Harreman 
horiek, maila sinbolikoan eta materialean, gizonak emakumeen gainetik jartzen dituzte, 
eta emakumeak gizonen aurrean mendetasun-egoeran bizi daitezen betikotzea dute 
helburu.  
Emakumeen aurkako indarkeriak hainbat modu eta jarrera ditu, eta izaera fisiko, 
psikologiko, sexual edo ekonomikoko kalteak edo sufrimenduak ekar ditzake; 
emakumeen duintasunaren eta osotasun fisiko eta moralaren aurkako eraso larria da, 
eta, ondorioz, Giza Eskubideen urraketa larria eta onartezina dakar.  Horietako bakoitza 
detektatzea, ikusaraztea, arbuiatzea eta gaitzestea ezinbestekoa eta premiazkoa da 
emakumeen aurkako indarkeriaren adierazpen guztien prebentzioan modu integral 
batean lan egiteko. 
Horregatik guztiagatik, Erroibarko Udalak Osoko Bilkuran honakoa erabaki du: 
1. Gure arbuioa eta gaitzespena adierazten dugu Sara Erroibarko bizilagunaren 
hilketaren aurrean, eta une zail hauetan babesa eta elkartasuna adierazten diegu 
familiari eta beraren gertukoei. 
2. Beste behin ere berresten dugu gure jendartean gertatzen den edozein motatako 
eraso, indarkeria edo jarrera sexista arbuiatzen eta gaitzesten dugula, eta elkarlanean 
aritzeko konpromisoa hartzen dugu emakumeek jasaten dituzten indarkeriak 
ezabatzeko, erakundeen erantzuna hobetzeko eta emakumeek ingurune guztietan 
askatasun osoa izango dutela bermatzeko. 
3. Erakunde publiko gisa, konpromisoa hartzen dugu emakumeen aurkako 
indarkeriaren aurka jarduteko apirilaren 10eko 14/2015 Foru Legean ezarritako 
betebeharrak dagokigun eremuan beteko direla bermatzeko. 
4. Gizarte osoari dei egiten diogu emakumeen eta gizonen arteko desberdintasuna 
iraunarazten duten rol eta estereotipo sexistetan oinarritutako eredu kulturala aldatzera, 
bai eta indarkeria matxista gaitzesten jarraitzera eta indarkeria matxistetatik bizirik atera 
diren emakumeei babesa ematen jarraitzera ere. 
5. Gonbitea luzatzen diegu herritarrei emakumeek jasaten dituzten indarkeria-mota 
ezberdinen aurrean geldirik egon ez daitezen, eta emakumeek segurtasunez eta 
askatasunez bizitzeko duten eskubidea aldarrikatzen dugu. 
6. Erroibarko Udalak hiru dolu-egun dekretatuko ditu gaurtik aurrera. Egun horietan 
hiriko banderak haga erdian jarriko dira udal-eraikinetan. 
7. Erlojuaren Etxea morez argiztatuta egongo da, indarkeria matxistaren aurkako 
koloreaz hain zuzen ere, dolu ofizialak irauten duen hiru egunetan. 
8. Herritarrei dei egiten diegu 20:00etan Foruen Plazan egingo den 
elkarretaratzera. 
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12.- HAIZE MOREA TALDEAK 2021EKO AURREKONTUEKIKO AU RKEZTUTAKO 
GENERO INPAKTUAREN GAINEKO TXOSTENA 
Haize Morea taldeak aurkeztu duen proposamen edo mozioa: 

“2021eko ekainaren 21ean egindako osoko bilkura arruntan 2021eko 
aurrekontuak onetsi ziren hasiera batean. 

Bilkura horretan Haize Morea taldeak eskatu zion ETIari (udal gobernuko taldea) 
aurrekontuen genero inpaktuaren txostena egitea. 

17/2019 Foru Legearen 23. Artikuluaren 4. Puntuan honakoa esaten dela: “Toki 
entitateek genero-ikuspegia txertatuko dute beraien aurrekontu politikan, eta bertan 
genero-eraginaren azterketa egitea sustatuko dute”. 

Ez dakigula txosten hori egin den.  Aurrekontuetan genero-eraginari buruzko 
txostenaren ondorioak oso baliagarriak izango direla 2022ko aurrekontuak lantzeko eta 
idazteko. 

Proposamen honi atxiki zaio UNAI ZABALETA ALDAZ Berdintasun arloko 
Agente Aholkulariari eskatutako aurrekontua. 

DATUEN IKERKETA ETA ANALISIA 300,00 € 
Udalak emandako datuen bilketa. Udalak emandako datuen analisi kuantitatiboa 

eta kualitatiboa. 
BUKAERAKO TXOSTENA IDATZEA 200,00 €  
 Aurrekariak, analisiaK, indarguneak eta hobetzeko arloak idaztea eta ekintzak 

proposatzea.” 
 
Garralda alkate jaunak adierazi du bere taldeak aurka bozkatuko duela, batetik, 
proposamena berandu ailegatu baita, eta, bestetik, udal txikia delako eta, beren ustez, 
onartzen duten aurrekontu motari dagokionez, ez dutelako ikusten genero-eragin hori 
non gerta daitekeen, eta, beraz, ez zaie iruditzen txosten hori enkargatzeak zentzurik 
duenik.  
Remiro zinegotziak hartu du hitza, eta erantzun du mozioan aipatutako Nafarroako 
Berdintasun Legea, 23k adierazi du toki-erakunde guztiek genero-ikuspegia txertatuko 
dutela beren aurrekontu-politikan, eta genero-eraginaren azterketa sustatuko dutela 
politika horretan. Indarrean dagoen lege baten agindua da, berdin dio udala txikia edo 
handia den, eta 2021eko aurrekontuei buruzko txostenak lagunduko liguke 2022rako 
genero-ikuspegia duten aurrekontuak sortzen. Pixkanaka-pixkanaka, ikuspegi hori ezar 
liteke, eta aukera emango liguke arlo horretan ditugun ahuleziak eta indarguneak 
ikusteko eta hobetzen joateko, ez baikaude ohituta eta, azterketa hori egin gabe, oso 
zaila izango baita genero-ikuspegia txertatzea 2022ko aurrekontuetan Alkateak berandu 
doala dioen iruzkinari dagokionez, beste aukera bat izango litzateke 2022ko aurrekontu-
proiektuarekin, onartu aurretik, azterketa hori egitea. Genero-ikuspegia administrazio-
arlo guztietan aplikatu behar da; Nafarroako Gobernuak, adibidez, arlo horretan 
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laguntzen duen berdintasun-unitate bat du bere departamentu guztietan. Nolanahi ere, 
2020-2030 Agendaren helburu bat da, eta bide horretatik ez joatea ikasteko aukera 
galtzea eta genero-ikuspegi hori duen lan bat ezartzen joatea da, foru legeak, estatuko 
legeak eta nazioarteko legeak ezartzen duten ildotik, NBEren bitartez. 
 
 
Nuño zinegotziak hartu du hitza, eta esan du bere taldeak Haize Morearen 
proposamenaren alde bozkatuko duela, ezagutzak eman diezazkigukeelako 
berdintasunean modu positiboan eragingo duen aurrekontu-politika bat egiteko orduan.  
Ez dakigu, ezta ere, ekimen honek lagundu diezagukeela ezagutza eman diezaguketen 
alderdi batzuetan trebatzen eta egin dezakegunaren edo egin ezin dugunaren ikuspegia 
aldatzen.    
Garralda alkate jaunak hartu du hitza, eta jarrera ulertzen duela dio, baina 
mankomunitatetik berdintasun-teknikari bat kontratatzeko ahalegina egiten ari dira, eta, 
gauza desberdinak diruditen arren, ez du ikusten, nahiz eta etorkizunari ere ez dion 
aterik ixten. Remiro zinegotziak berriz ere hartu du hitza, eta alkateari erantzun dio gai 
hori ez dela gizarte-zerbitzuen gaia; izan ere, berdintasuna, 2018tik, udal bakoitzaren 
eskumena da, eta 17/2019 Foru Legeak adierazten du toki-erakundeek zer zeregin bete 
behar dituzten berdintasunaren arloan, beste eskumen bat gehiago da, hirigintzaren 
edo ogasunaren kasuan bezala. Eskumen bat gehiago da. Inbertsioaren bolumena oso 
txikia da eskuartean darabilgun aurrekontuen aldean. Eta legea betetzeko da. Ez du 
aurkako botua ulertzen. . 
 
Eztabaidaren ondoren erabaki da aldeko hiru botoz eta alkatearen kalitatezko botoaz 
(Eciolaza, Bidaurreta eta Garralda) eta aurkako hiru botoz (Nuño, Ekisoain eta Remiro) 
Haize Morea taldeak sustatu duen mozio-proposamena ez onartzea. 
 
13.- HAIZE MOREA TALDEAK AURKEZTUTAKO MOZIOA, ALKATETZAR I OHIKO 
BILKUREN MAIZTASUNA ETA ORDUTEGIA BETE DEZALA ESKAT ZEKO, OSOKO 
BILKURAN ONARTUA 
Garralda alkate jaunari 2019ko uztailaren 4ko osoko bilkuran Haize Morea taldeak 
aurkeztutako bilkuren aldizkakotasunari eta ordutegiari buruzko erabakia betetzeko 
eskatzeko mozio honi dagokionez, honako arrazoi hauengatik: 
 

“2019ko uztailaren 4an, egungo udalbatzak egindako lehenengo osoko bilkura 
berezian, 5. Puntuan, bilkuren maiztasunaz eta ordutegiaz hitz egin zen. 

Alkateak, Garralda jk., hitza hartu du eta esan du bere taldeak proposatu duela 
osoko bilkura arruntak bi hilabetan behin egitea, hilabeteko bigarren asteazkenean, 
goizeko 11:30ean, eta bilkura bereziak 9:00etan, eta proposamena bideragarria ez 
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bada ordua arratsaldeko 19:30era aldatzea.Aktan adierazten den bezala, Udalak aho 
batez erabaki du ohiko osoko bilkurak bi hilean behin egitea hilabete bakoitzeko 
bigarren asteazkenean, otsailean, apirilean, ekainean eta abuztuan (nahiz eta 
batzuetan irailaren hasieran egiten den, idazkariaren oporrekin bat egiten duelako), 
urrian eta abenduan, 19:30ean. 

Akordio hori ez dela bete, eta ohiko bilkuren egutegia honako hau izan dela: 
 
  

• 2019ko urriaren 9a 
• 2019ko abenduaren 23a 
•  
• 2020eko martxoaren 11 
• 2020ko uztailaren 16a 
• 2020ko azaroaren 11 
•  
• 2021eko apirilaren 14a 
• 2021eko ekainaren 21a 
• 2021eko irailaren 22a 
• 2021eko abenduaren 13a 
•  

Alkatetzak, bere eskumenen artean, ohiko eta ezohiko bilkuretarako deialdiak 
egitea duela, baina, era berean, osoko bilkuran hartutako erabakiak bete behar 
dituela, besteak beste, uztailaren 4an bilkuretako maiztasunari eta ordutegiari buruz 
hartutakoa. 

 
Garralda alkateak adierazi du, hasiera batean, bere taldeak aurka bozkatuko duela; 
izan ere, egia da gauza batzuetan arrazoi dutela, egia delako ohiko bilkura gutxi egin 
direla, baina egia da, eta ez da esaten, bilkura berezi asko egon direla, zehazki, 6 ohiz 
kanpoko eta 4 saio arrunt. Oposizioaren jarrera ulertzen du, eta kontuan hartuko da, 
baina adierazi nahi du oso legistatura konplikatua izaten ari dela, batez ere Covid-
arengatik, baina baita argitaratutako deialdi ugariengatik eta Nafarroako Gobernuaren 
funtzionamenduagatik ere, eta uste du mozioa ez dela gai hori lantzeko modua. 
Remiro zinegotziak hartu du hitza, eta azaldu du mozioa aurkezteko arrazoia dela ohiko 
osoko bilkura askotan eskatu dela akordioa betetzea eta ez dela aintzat hartu, eta 
bakoitzak bere arrazoiak eman dituen arren, uste duela bere oposizio-lana, gobernu-
taldearen kontrola eta udal-gaien jarraipena ondo bete ahal izateko oso garrantzitsua 
dela erregulartasun bat izatea, eta osoko bilkurarik ez egotea edo osoko bilkura oso 
luzeak egitea, gai asko ahaztu egiten direla gero, eta berarentzak eraginkortasun afera 
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dela. Hortaz, behin baino gehiagotan eskaerak eta galderak izeneko puntuan eskaera 
egin denez eta erantzunik jaso ez denez, mozioa aurkeztu da. 
Nuño eta Ekisoain zinegotziek iritzi hori berretsi dute eta mozioarekin ados daudela 
diote.  
 
Bozketa egin da eta aldeko hiru botoz eta alkatearen kalitatezko botoaz (Eciolaza, 
Bidaurreta eta Garralda) eta aurkako hiru botoz (Nuño, Ekisoain eta Remiro) Haize 
Morea taldeak sustatu duen mozio-proposamena ez da onartu. 
Bilkuren ordutegiari dagokionez, Eciolaza zinegotziak proposatu du bilkura bakoitzean 
hurrengoa zehaztea. Nuño zinegotziak hitza hartu du eta esan du data eta ordua 
zehazten badira ere, denok malgutasuna daukagula norbaitek ezin badu aldaketa 
egiteko. Remiro zinegotziak hartu du hitza eta adierazi du aurkeztutako mozioaren 
helburua dela hartutako erabakiak errespetatzea, edo legistaturaren hasieran 
hartutakoa edo har daitekeena errespetatzea, baina betiere errespetatu Eciolaza 
zinegotziak erantzun du ados dagoela, baina uste duela Remiro zinegotziari 
garrantzitsuena ahaztu zaiola, hots, bi urte daramatzagula udalean eta bi urte pandemia 
egoeran, eta ahal dena egin dela, dena kaosa izan baita. Nolanahi ere, Nuño 
zinegotziak adierazi duen bezala, ziurgabetasuna saihestea eta hartutako erabakiak 
betetzea da helburua, salbuespenen bat egon daiteke, baina antolatzeko osoko bilkurak 
noiz izango diren jakin behar da. 
Alkateak proposatu du bilkuretako ordutegia 17:00etan izatea, nahiz eta hurrengo 
bilkuran gaiaz hitz egingo den. 
 
14.- HAIZE MOREA TALDEAK AURKEZTUTAKO MOZIOA, LURZO RU 
URBANIZAEZINEAN EGUZKI-PLANTA FOTOVOLTAIKOAK, INSTA LAZIO 
FOTOVOLTAIKOAK, ORO HAR, ETA EOLIKOAK (AEROSORGAILU AK) 
INSTALATZEKO LIZENTZIAK ETETEKO PROPOSAMENARI BURUZ KOA 
Ondoren transkribatzen da Haize Morea taldeak aurkeztutako mozioa, lurzoru 
urbanizaezinean eguzki-planta fotovoltaikoak, instalazio fotovoltaikoak, oro har, eta 
eolikoak (aerosorgailuak) instalatzeko lizentziak eteteko proposamenari buruzkoa:  
 
Lurralde Antolamendu eta Hirigintzari buruzko Foru Legearen Testu Bateginaren 
(1/2017 Foru Dekretua) 70.1 artikuluak ahalmena ematen die administrazio eskudunei 
hirigintza-planei (kasu honetan Erroibarko Udalari) hasierako onarpena emateko, 
hirigintza-plana hasieran onartu aurretik bertan behera uzteko lursailak partzelatzeko, 
eraikitzeko eta eraisteko lizentziak eremu edo erabilera jakin batzuetan emateko, eta, 
hala, eremu horiek argi eta garbi zehazteko eta eraberritzeko. 
 
*Kontuan hartuz: 
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-Erroibarren indarrean dagoen Udal Planak (Nafarroako Aldizkari Ofizialaren 62. 
zenbakian argitaratua, 2004/5/24koa) ez du inolako araurik ezarri lurzoru 
urbanizaezinean energia berriztagarrien instalazioak, hala nola instalazio fotovoltaikoak 
eta instalazio eolikoak edo antzekoak ezartzearen bateragarritasunari buruz. 
-Arauzko araurik ez egoteak plangintzaren interpretazio-arazoak eragin ditzake, ez 
baita argi geratzen zein den horrelako proiektuei aplika dakiekeen araubidea lurzoru 
urbanizaezinean baimendu edo debekatu daitezkeen jarduketei dagokienez, eta ez 
baita argi geratu gaur egun Udal Planean definitutako lurzoru mota horretako zein 
azpikategoriarekin diren bateragarriak. 
*Irizten da: 
-LFOTUren 70.1 artikuluaren arabera, Erroibarko Udalak eskura duen figura juridikoa, 
Hirigintza Plana egiten den bitartean eta hasierako onespena eman aurretik instalazio 
mota hori eta hura ezartzeko baldintzak arretaz aztertu ahal izateko, eremu jakin 
batzuetan edo erabilera jakin batzuetarako lizentziak etetea da. 
*PROPOSAMENA: 
1.- TFOTU Legearen Testu Bateginaren 70.1 artikuluarekin bat etorriz, Erroibarko 
udalerriko lurzoru urbanizaezinean azpiegitura eta instalazio fotovoltaiko eta eoliko 
berriak ezarri edo egikaritzeko lizentziak bertan behera uztea, lehendik dauden eta 
autokontsumorako diren eraikinen estalkietan jartzen diren instalazioak izan ezik. 
Hori guztia instalazio horien ezaugarriak, lurraldean sortzen duten inpaktua eta abar 
aztertzeko, eta, horren arabera, mota horretako instalazioak hartzeko lurzoru 
urbanizaezinaren eremu egokienak zein diren ezartzeko eta horien araudi berezi 
aplikagarria zein izan behar den arautzeko. Araudi hori egiteko prozesuan dagoen 
Hirigintza Plan berrian adierazi ahal izango da. 
2.- Etetea Udal Plan berria aztertu, eratu eta izapidetzean gauzatuko dela ezartzea. 
Plan horrek lurzoru urbanizaezinaren antolamendua behar bezala arautuko du, 
gehienez urtebeteko epean, lehen aipatutako testu bateginaren 70.3 artikuluan 
ezarritakoaren arabera. 
Hasierako onespen-erabakia epe horren barruan hartu bada, etendura mantenduko da 
hirigintza-antolamendua aldatzea dakarten plangintza-zehaztapen berriak dituzten 
eremuetan, eta horren ondorioak behin betiko azkenduko dira bi urte igaro ondoren, 
plangintza aztertzeko edo eraberritzeko hartutako etete-erabakitik zenbatzen hasita. 
Hasierako onarpena urtebeteko epea igaro ondoren egiten bada, hasierako onespen 
horren ondoriozko etendurak ere urtebeteko iraupena izango du, gehienez. 
3.- Lizentziak emateko prozedura eta lizentzia jaso baino lehen eskaera aurkeztu 
dutenei erabakia jakinarazteko prozedura eteteko agintzea. 
4.- Erabaki hau jakinaraztea lizentzia-eskaerak aurkeztuta dituztenei eta Erroibarko 
udalerriko kontzejuei, 1/2017 LFAren 70.5 artikuluan ezarritako ondorioetarako. 
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Garralda alkate jaunak hartu du hitza, eta esan du bere taldeak aurka bozkatuko duela, 
Nafarroako Gobernuari esan zioten puntuetako bat delako ez zutela egingo, eta, 
gainera, generadoreen proiektuaren alde egingo dutela. Eta beste alde batetik, zenbait 
jendek, plana onartzeko behar den denbora honetan, adibidez, lurzoru urbanizaezinean 
eguzki-plakak jarri nahi ditu; mahai gainean izapidetzen ari diren proposamenak 
daudenez, ez dira obren lizentziak etengo. 
Remiro zinegotziak hartu du hitza, eta adierazi du ez duela oso ondo ulertu 
aerosorgailuen proiektua babesteari buruz alkateak zer esan nahi izan duen, Sacyr 
parkeaz ari den. Alkateak baietz erantzun du, horregatik proposatu baitu Remiro 
andreak mozio hori, Sacyrri lizentziak ez emateko. Remiro zinegotziak ezetz erantzun 
du, aldi baterako etetea proposatzen duela egokitzat jo arte.  
Alkateak erantzun du planeamenduaren helburuetako bat, duela lau urte, izapidetzen 
ziren lizentzia guztiak egiten jarraituko zirela eta ez zela etendurarik egongo, Pirinioetan 
ezin izango zelako ezer egin dena blokeatuz gero, eta, horretarako, berdin baita denek 
dimititzea, bera behintzat.  
Remiro andreak hartu du hitza, eta azaldu du plangintzan ez dela inoiz aztertu 
horrelako instalazioen eragina. Udal gisa, lizentziak behin-behinean eteteko ahalmena 
dago, plangintza nola eta noraino bideratu nahi den eta instalazio jakin batzuei zer 
muga jarri nahi zaizkien edo ez erabakitzeko, eta, hortik aurrera, egindako hausnarketa-
prozesuarekin, lizentziak berriro gauzatzeko. Baina, alkateak emandako erantzuna 
ikusita, uste du erabakia hartuta dagoela eta gobernu-taldeak ez duela uste 
beharrezkoa denik hausnarketa bat egitea garapen eredu hori ibar honetarako nahi ote 
den jakiteko. Plangintzaren hasieran inork ez zuen aukera horretan pentsatzen, baina 
oraindik pentsa eta balora daiteke, eta eteteak aukera emango liguke gai hori 
hirigintzako plangintzan nola islatu nahi den ikusteko, ibarra nola garatu nahi dugun 
erakusten duen tresna baita, ez bakarrik hiriguneak, baizik eta ibarra bere osotasunean. 
Alkateak erantzun du ez dela guztiz horrela, lurzoru urbanizaezineko lizentziak 
Gobernuaren txosten lotesleen araberakoak baitira, eta Remiro zinegotziak erantzun 
dio plangintzan zehaztu daitekeela instalazio mota jakin bat ezarri nahi den edo ez, edo 
instalazio horien tamaina eta eredua, edo paisaia-inpaktua nola babestu, etab. Horrela, 
udalak planean bertan tresna bat izango luke, nahi izanez gero, azpiegitura batzuk edo 
beste batzuk baimentzeko. Nahi izanez gero, hori guztia egin daiteke, eta gaineratu du 
parkea ezartzeko unea iristen denean Udalak ezin izango duela ezer bozkatu, ezta 
erabaki ere, lizentzia eskatzen denean Udalak ez duelako inolako legezko argudiorik 
izango ez emateko.  
Idazkariak hartu du hitza, eta esan du Udalak lizentzia ukatu dezakeela horretarako 
oinarria badago, udalaz gaindiko gaia ez bada behintzat. Remiro zinegotziak erantzun 
du lehen aldia dela hori entzuten duena, beti esan baita ez zegoela zer eginik. Eciolaza 
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zinegotzi jaunak hartu du hitza, eta Remiro zinegotzi andreari erantzun dio legez 
aurkeztu duen mozioak ez duela ezertarako balio. 
Ekisoain zinegotziak adierazi du bere taldeak mozioa onartuko duela, oso 
interesgarritzat jotzen du, eta, hain zuzen ere, jakin badakite beste udal batean aurrera 
atera dela eta Remiro zinegotziak bezala ikusten dutela dio. Lizentzien aldi baterako 
bertan behera uztea ez dela egin nahi ikusten dute baina hausnarketa egiteko balioko 
luke, batez ere gauzatu nahi den garapen-ereduari buruz.  
Bozketa egin da eta aldeko hiru botoz eta alkatearen kalitatezko botoaz (Eciolaza, 
Bidaurreta eta Garralda) eta aurkako hiru botoz (Nuño, Ekisoain eta Remiro) Haize 
Morea taldeak sustatu duen mozio-proposamena ez da onartu. 
 
15.- NAFARROAKO GOBERNUARI PIRINIOAK SUSPERTZEKO EM ANDAKO 3 
MILIOI EUROKO DIRU-LAGUNTZAREN AURKA MADRILGO ERKID EGOAK 
AURKEZTUTAKO ERREKURTSOA GAITZESTEKO MOZIOA 
Ekisoian zinegotziak hartu du hitza eta jakinarazi du 2020. urtearen amaieran EH Bilduk 
akordioa lortu zuela Espainiako Kongresuan hiru milioi euro bideratzeko Nafarroako 
Ekialdeko Pirinioetan Ekonomia Suspertzeko Plan bat ezartzera. Baina azken asteotan 
jakin da, besteak beste, Madrilgo Erkidegoko presidenteak errekurtso bat jarri duela 
plan horren aurka. Horregatik, diru hori Nafarroako Pirinioetarako oso beharrezkoa dela 
kontuan hartuta, eta kontuan hartuta Parlamentuan ez dela aurkako adierazpenik atera, 
eta hori oso larria iruditzen zaiela, gaia mahai honetara ekarri dute onartzeko, ezin baita 
ahaztu Pirinioan gaudela.  
Alkateak hitza hartu du eta bere taldeak aldeko botoa emango duela adierazi du, izan 
ere, diru hori pirinioarentzat da, nahiz eta, bere ustez, Gobernuak plan hori aurrera 
eramango duen, akordioa Nafarroarentzat ez ezik, erkidego gehiagorentzat ere 
badelako. Jakinarazi du baita ere proiektu estrategikoen artean Erroibarrari zuntzaren 
proiektua onartu diotela, Erronkari eta Luzaiderekin batera, eta proiektua azaroaren 
25erako egina egon behar duela. 
Udalbatzak erabaki du aho batez honako mozioa onartzea: 
 
2020. urtearen amaieran, EH Bilduk akordioa lortu zuen Espainiako Kongresuan, 
Nafarroako Ekialdeko Pirinioetan Ekonomia Suspertzeko Plan bat ezartzeko hiru miloi 
euroko funtsa lortuz. 
Horren ondorioz, urriaren 19ko 902/2021 Errege Dekretua sortu zen, zeinaren bidez 
gobernu zentralak diru-laguntza bat eman zion Nafarroako Gobernuari, adierazitako 
zenbatekoarekin. 
Suspertze-plan horren bidez, ekintzailetza sustatzera eta eremu horretan gero eta 
despopulazio handiagoa izatearen ondorioak arintzera bideratutako zenbait jarduera 
egitea aurreikusi zen. 
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Aurreikusitako jarduera horien artean, mikroenpresentzako eta ekintzailetza 
pertsonalerako laguntza-lerro bat irekitzea aurreikusi zen, eta horrekin 5.000 euro 
arteko diru-laguntza ematea tokian toki proiektuak garatu edo inbertsioak 
gauzatzeagatik. Gainera, laguntza horiek empresa jardueraren digitalizazioa edo 
konektibitatearen hobekuntza sustatuko dute. 
Hala ere, azken asteotan jakin dugu Isabel Diaz Ayuso buru duen Madrilgo Erkidegoko 
Gobernuak, Nafarroako Foru Erkidegoari emandako 3 miloi euroko funtsa 
baliogabetzeko helegitea aurkeztu duela (902/2021. Errege Dekretuaren bidez onartu 
zena). 
Urtarrilaren 17an, Nafarroako Parlamentuko Mahai eta Bozeramaileen Batzordean 
adierazpen instituzional bat eztabaidatu zen, Madrilgo Erkidegoko Gobernuaren 
erabakia arbuiatzeko. 
Adierazpena ez zen aurrera atera Navarra Sumaren (NA+) aurkako bozagatik. 
Pirinioak dira Nafarroan despopulazioak gehien zigortu duen landa eremua. Urteetan, 
Nafarroako erakunde ezberdinen abandonua jasan du. Horregatik, premiazkoa da 
Pirinioetan bizi diren pertsonen bizitza erdigunean jarriko duten politika publikoak 
zehaztea eta eremu horrek pairatzen duen demografia- eta despopulazio-erronkari 
heltzea. 
Guzti hori dela eta, Erroibarko Udaleko EH Bildu taldeak ondoko mozioa aurkezten du, 
Udalbatzan aztertu eta bozkatua izan dadin. 
 
MOZIOA 
1. Erroibarko Udalak Madrilgo Erkidegoko Gobernuak hartutako erabaki gaitzesten du. 
Horrela, Nafarroako Foru Komunitateari Pirineoak suspertzeko 3 milloi euroko 
dirulaguntza errekurritu eta baliogabetzeko saiakera honen kontra egiten du. 
2. Erroibarko Udalak beharrezkotzat jotzen du funts horiek Nafarroako Pirinioak 
indarberritzeko erabiltzea, erronka demografikoari heldu eta ekintzailetza eta enpresa-
jardueren garapena erraztuko duten proiektuen bidez. 
3. Erroibarko Udalak Nafarroako Gobernuari eskatzen dio defenda ditzala Pirinioetako 
Planean zehaztutako helburuak eta gara ditzala Mendebaldeko Pirinioak Ekonomia 
Suspertzeko Planean jasotako dirulaguntza deialdiak. 
4. Mozio hau Pirinioetako Mahaiari eta Mahaia osatzen duten toki entitateei helaraztea, 
testu honetara atxikitzeko eskaerarekin batera. 
 
16.- BESTERIK     
Garralda alkateak honako informazioa eman du: 
Zuntz hitzarmena-proiektu estrategikoak 
Jakinarazi da Pirinioetako laguntzetatik kanpo geratu zen zuntz optikoaren eta kable 
bidezko telebistaren proiektua zuzeneko laguntza baten bidez onartu duela Nafarroako 
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Gobernuak, 90.000 euroko ekarpenarekin. Aurretik hitzarmen bat sinatuko dute 
Nafarroako Gobernuak eta udalak. Hitzarmen horren kopia zinegotzi guztiei emango 
zaie. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
Bici-mugi proiektua – kontseilariaren inaugurazioa 
Jakinarazi da 2022ko martxoaren 15ean bici-mugi proiektua balioan jarriko dela eta 
kontseilaria etorriko dela; Udala gonbidatua dago ekitaldian parte hartzera. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
Barra erauntsiaren kalteeak eta bilera kontseilaria rekin 
Jakinarazi da informazioa aurkeztu dela Txangoan, udaletxeko aparkalekuan, 
Sorogainen eta abarretan “Barra” erauntsiaren ondorioz izandako kalteei buruz, bai eta 
Erro, Ardaitz eta Zilbetiko herriguneetan izandako kalteei buruz ere.  
Itziar Gomez Landa Garapeneko sailburuak udalekin izandako bileraren berri eman da. 
Bilera horretan jakinarazi zitzaien kalteak garaiz aurkeztu zituzten toki-erakundeei 
estimazio bat egingo zaiela, etorkizuneko deialdietan eta Nafarroako aurrekontuetan 
sartzeko. Emandako daten ondoren kalte gehiago ikusten badira, aurkeztu eta artatu 
daitezke, baina jada hurrengo deialdietarako  
Halaber, ibaiak jasandako kalteen berri eman zaio EUKari. Eta hainbat konfederazio 
hidrografikorekin bilerak egiten ari dira, bai Ebrokoarekin bai Kantaurikoarekin, Erroren 
zati bat ukitzen baitu Kinto Realen barruan, eta han ere kalte handiak izan dira.  
Udalbatza jakitun da. 
Bide-trafikoaren ordenantza 
Ibarreko kontzeju batzuetako hiriguneetan bide-trafikoaren arloko arazoak daudenez, 
proposatu du gai hori arautuko duen ordenantza bat prestatzea batzordean. 
Udalbatza jakitun da. 
Kintoko mendizain lanpostua 
Jakinarazi da zazpi pertsonak gainditu dutela Kintoko mendizainaren lanpostuko 
oposizio-azterketa, baina horietako bik egindako galdera batzuen aurkako errekurtsoa 
aurkeztu dutela; beraz, epaimahaia berriro bildu behar da aurkeztutako errekurtsoak 
ebazteko.  
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
Turismo-bilera bisita birtualen empresa eta Partzue rgoa eratzeko aukera  
Jakinarazi da bilera bat egin dela Luzaide, Orreaga eta Aurizko Udalaren eta Tantatic 
enpresaren artean, azken honen proposatua, Done Jakue Bideari buruzko bisita birtual 
gidatuen proiektua aurkezteko; proposamena oso interesgarria iruditu zitzaien.  
Eciolaza zinegotziak jakinarazi du gai turistikoari eta Espazio Turistikoa kudeatzeko 
Unitateari dagokionez, Partzuergoa osatzea lantzen ari direla Next Generations 
delakoaren diru-laguntzak kudeatzeko; bi bilera egin dira eta hirugarren bat egingo da 
diru-laguntza horiek nork bideratuko dituen zehazteko. 
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Udalbatza jakitun da. 
Sorogaingo erretzeak 
Jakinarazi da erretzeko baimenak abeltzainei jakinarazi zaizkiela, datak eta lanak 
zehazteko. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
Bilera: abeltzainak eta Sorogaingo bazkalekuak 
Jakinarazi da abeltzainekin bilera bat deituko dela bi gairengatik, bata Sorogaingo larre-
plan berri bat egin behar delako, iraungita dagoelako eta berritu egin behar delako; gai 
hori abeltzaintza-azpiegituretarako laguntza-proiektuaren barruan dago, eta, 
horretarako, batzorde bat osatu behar da abeltzainekin; beste gaia da Sorogaingo larre-
arauen punturen bat aldatuko dela, apirilaren 1eko hasiera-datari buruzko kexaren bat 
egon delako eta aldatzea pentsatzen ari direlako, baita Europak aginduta IBR 
txertatzera behartuko delako ere. Gobernuak bilera egin zuen Ariben abeltzainekin eta 
Udalekin eta han esan zuten behartuko zutela eta horretaz hitz egingo da, ordenantza 
hori jarri beharko baita.  Bidaurreta zinegotziak dio Basarteako teknikariarekin 
harremanetan dagoela bazkalekuen plana aztertzeko batzordea egiteko, eta, ondoren, 
beste bat abeltzainekin egiteko. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
PAC (Nekazaritza politika komuna). Landa Garapeneko  Zuzendaritza Nagusiarekin 
Bilera 
Jakinarazi da bilera eskatuko dela PAC delakoaz arduratzen diren Nafarroako 
Gobernuko teknikariekin, Erroibarko Udalarekin eta Baztango Udalarekin, 2022an 
izanen ditugun hektareei buruz hitz egiteko.  
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
EKHrekin bilera otsailaren 18an 
Jakinarazi da EKHak bilera batera deitu duela otsailaren 18an ibaian izandako kalteak 
ikusteko.  
Udalbatza jakitun da. 
Sorogaingo aterpea eta Amma Ibañeta bilera – martxo aren 1ean 17:00etan  
Jakinarazi da bilera egingo dela martxoaren 1ean Sorogaingo aterpearen maizterrekin 
17:00etan. Ondoren beste bilera egingo da Amma Ibañeta zahar etxeari buruz hitz 
egiteko.    
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
Bilera Magnarekin 
Jakinarazi da Magnarekin bilera egiteko data zehaztu behar dela eta beraiek 
gonbidapena igorri dutela bere instalazioak ikustera joateko eta Baztango proiektua 
zertan den azaltzeko.  Proposatu da otsailaren 23an edo martxoaren 2an egitea, 
11:00etatik aitzina.  
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Udalbatza jakitun da. 
Luzaideko Udalak Txangoan egindako jarduketak 
Jakinarazi da Luzaideko Udalak mugen hertsiketa lanak egin dituela Txangoan baso 
jarduerentzako diru-laguntzak aprobetxatuz eta horien kostua, diru-laguntza kenduta, bi 
udalen artean ordaindu behar dela, erdibana. Hitzarmena sinatu da eta Erroibarko 
Udalak 9.881,72 euro ordaindu behar ditu. Aldi berean katastroko akatsak zuzendu dira, 
Txangoako mugak ongi daude baina katastroan ez zeuden ongi eta zuzendu dira. 
Udalbatza jakitun da. 
 
Nuño zinegotziak honako informazioa eman du: 
Auñamendi Mankomunitatetik Pirinioan jarduerak gara tzeko proiektua  
Pirinioan jarduerak egiteko laguntzez ari garela, ez denez aipatu Udalak zerbait 
aurkeztuko duen, esan nahi dut Mankomunitateak memoria bat aurkeztuko duela  
mendekoak ez diren adinekoentzako jubiloteketarako edo eguneko zentroetarako 
guneen erabilera aztertzeko. Bi toki eskaini dira, bat Auritzen eta bestea Ariben, eta 
horiek nola erabili ahal diren aztertzen ari dira. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
 
Remiro zinegotziak honako informazioa eman du: 
Agenda 2030 
2030erako agendaren berri eman da, ekintza-planerako eta agenda berriak sortzeko 
deialdiak atera dira, eta gai horri buruz beste batzuetan ere hitz egin da baina krisian 
dago. Halaber, Esteribarrek bere agenda sortzeko eta agenda komunetik bereizteko 
asmoa duela jakinarazi du.  Horregatik guztiagatik, Edurne Miguel Cedernako 
teknikariari galdetu zion, egungo agendari lotutako ekintza-planaren laguntza 
bateragarri egin ote zitekeen jakiteko eta, agenda berri bat sortuz gero, diru-laguntza 
eskatzeko, eta baietz dirudi. Biztanleria-baldintzei buruz ere galdetu zuen, biztanleria-
muga batzuk daudelako, eta berretsi zioten irizpide horiek jada ez direla mugatzaileak, 
eta agenda berri bat planteatu ahal izango litzatekeela, Erroibar, Auritz, Luzaide eta 
Aezkoa,eta  Aezkoaren aldetik interesik ez dagoenez, aipatutako beste hiru udalek 
agenda bat egin dezaten. Bere ustez, eta praktikotasunari begira, biztanleriaren mugari 
ez dagoenez, agenda mugatuago bat hobeki iruditzen zaio. Beste bilera bat egingo da, 
baina datorren urtera begira, eta, beraz, uste du urtebete dugula lanean hasteko eta, 
agenda izan nahi bada, zer motatakoa izan behar duen erabakitzeko, datorren urterako 
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laguntzetan eskatzeari begira. Agenda hori Agenda 2030 deituko da orain. Gai hori 
lantzen joan beharko da, horretarako interesa badago. 
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
 
Ekisoain zinegotziak honako informazioa eman du: 
Korrika 
Jakinarazi da aurten Korrika Aurizberritik pasatuko dela eta ondoren Orreagatik, 
apirilaren 4ko goizean. Kilometro 1 erosiko da.   
Jarraian jakinarazi du Pirinioko Mahaiak bilera egin duela eta Gu Pirinioak inkesta bat 
egin duela bizilagunen artean etxebizitzari buruz; horren ondoren ikusi da zein den 
eskualde bakoitzeko beharra eta Nasuvinsatik azpimarratu dute erabiltzen ez diren 
eraikin publikoak etxebizitza gisa erabil daitezkeela beraien laguntzaz. Baina premia 
gehien duena da etxebizitza pribatu hutsak dituztenek Nasuvinsarekin harremanetan 
jartzea horiek kudeatzen laguntzeko.  
Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 
 
17.- ESKAERAK ETA GALDERAK. 
Nuño zinegotziak galdetu du hirigintza plana zertan den eta alkateak erantzun dio hori 
baino lehen Nafarroako Gobernuak LAUE onartu behar duela behin betiko.,   
 
Remiro zinegotziak hartu du hitza, eta alkateari galdetu dio Lur Geroak egindako 
bideragarritasun-azterlanari buruz, eta zer plan eta zer ideia duen, ondorioekin zerbait 
egingo den ala ez. Garralda alkateak erantzun du, bere iritziz, aztertu egin behar dela, 
eta aurrera ateratzeko ekimen pribatu gisa ikusten duela, publikoa baino gehiago, eta 
kooperatiba misto bat sortzeko aukerari buruz erantzun du zaila eta korapilatsua ikusten 
duela, jenderik ez dagoelako. Remiro zinegotziak erantzun du, orduan, Udalaren 
ibilbidea amaitu dela, zerbait pribatuan geratzen bada, ez dagoelako beste zereginik.  
Azterlanak hainbat aukera proposatzen ditu. Horietako bat kooperatiba publiko-pribatua 
da. Udal gisa, ikusi egin beharko da interesatzen zaion, bere ustez aukera interesgarria 
iruditzen baitzaio Udalak ideia hori lantzea, baina bere ustez, gobernu-taldeari ez 
bazaio egingarria iruditzen, ez da ezer egingo, eta horregatik jakin nahi zuen alkateak 
zer iritzi duen horri buruz.  
Alkateak erantzun du zaila ikusten duela baina ez duela baztertuko, arlo publikoan 
hutsuneak ikusten dituelako eta uste duelako gaia lantzen jarraitu behar dela. Nuño 
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zinegotziak hartu du hitza, eta adierazi du gaia oso interesgarria iruditzen zaiola, eta 
galdetu du ea, martxan jartzerakoan, ez ote litekeen Cederna bezalako garapen-
eragileen laguntza teknikoa izanen. Remiro zinegotziak hartu du hitza, eta uste du 
martxan jarri aurretik lan handia dagoela egiteko, kontzeptuari eta egiturari dagokienez, 
ez hainbeste alderdi teknikoari dagokionez.  
Eciolaza zinegotzi jaunak hartu du hitza, eta galdetu du ea zer irudituko litzaizukeen 
Garraldako bidegurutzean, ingelesez eta euskaraz, Ibarreko gazteentzat unibertsitate 
bat irekitzea? Izan ere, berarentzat Lur Geroako teknikaria planteatzen ari dena 
bideraezina da. Une honetan, basogintzako enpresek ez dute lan egiteko jenderik, ezta 
jende prestaturik ere, eta berak badaki, eta, bere ustez, aterako ez den zerbait saltzea 
da, eta, bestalde, galdetu du ea zer lan gelditzen den egin gabe Errokoibarren, 
Auritzeen, Orreagan. Hori Zaraitzun egin da eta ez du ezer iraun Nuño zinegotzi 
andreak azaldu du bideragarritasun-azterlan bat dagoela eta gerta daitekeela proiektua 
aurrera atera nahi duen baina erakundeen laguntzarekin jendea animatzea lan horrekin 
jarraitzera, formazioa emanez, etab. Horregatik, azpimarratu du bakarrik martxan jarri 
ahal izango luketen edo Cederna edo Gu Pirinioa bezalako norbait izan beharko 
litzatekeen prozesu hori egiten lagundu eta aholkatuko lukeena.  
 
Remiro zinegotziak hartu du hitza, eta Eciolaza zinegotzi jaunari, Bidausiko 
Mankomundiadeko Udalaren ordezkaria den aldetik, galdetu dio ea pentsatu duen 
ekintzak egitea bideo didaktikoei dagokienez, edukiontzi berdearen frakzioa bailara 
mailan edo kontzejuekin murrizteko. Zinegotziak dio dagoeneko egiten ari dela, 
komunitate-konpostajea jarriko dela, kafe-pilulen gaia ere kontzejuei jakinarazi diete, 
eta kontzejuek nahi badute egingo da. Bideoak kontzejuetako presidenteentzat ziren, 
haiek ere auzotarrekin hitz egin zezaten, eta, nolanahi ere, zalantzarik izanez gero, 
mankomunitateak planteatzen diren gai guztiak argitu eta azalduko ditu.  
 
Galdetu du “Explora Sareari” buruz, norbait bilerara joan zen, jakin nahi baitu zertaz 
aritu ziren, eta erantzun zaio udaletik ez zela inor joan. 
  
Ardaizko gaiaz ere galdetu du. Idazkariak erantzun du bere garaian Nafarroako 
Gobernuko Alvaro Echavarri teknikariak ustiategien zerrenda igorri behar zuela baina 
ez du egin, eta behin eta berriz eskatu dio igortzeko, gaur igorriko dutela esan diote eta 
behin jasoz gero jabeekin ere jarriko dira harremanetan. 
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Ondoren galdetu du Orondrizko obrak noiz hasiko diren eta idazkariak erantzun du 
oraindik eztetz, ingeniariak esan duela hotz handia egin duenez ezin direla hasi 
porlanarentzako kaltegarria baita eta hori Nafarroako Gobernuko teknikariari esan 
zaiola, eta ulertu zuela obra zuzendariak hartutako erabakia. 
 
Galdetu du zertan diren Filomena diru-laguntzak eta idazkariak erantzun du zuzenketak 
eskatu dizkiotela, erantun dituela eta ez dakiela gehiago. 
 
Lintzoainekin eta Biskarretekin Lasturri buruz izandako bilerari dagokionez, gaia 
konponduta dagoen galdetu du, Lintzoain kexatu egin baitzen nahikoa markatu ez 
zelako, eta, bestalde, aurreko urteetako kontuak eskatu ziren berraztertzeko, eta berriro 
deitu ez dutenez, ez daki gehiago. Alkateak hitza hartu du eta azken zortzi urteetako 
kontuak ikustea eskatu dela esan du, jende berria sartu delako eta ikusi nahi 
dituztelako. Idazkariak horiek prestatzeko eskatuko die kontabilitateko langileei. 
 
Galdetu du ea zer dakigun ETB3 eta Loizuko Gizonaren erakusketari buruz, eta 
alkateak erantzun du ez dakiela ezer.  
 
Galdetu du baita EH Bilduk etxebizitzetako kalteei buruz aurkeztutako mozioaz, ea 
batzordea egingo den, eta erantzun zaio ordenantza prestatu behar dela.   
 
Jaurerriei dagokienez ez dute ezer igorri.  
 
Partzuergoaren bilerari dagokionez oraindik ez da egin.  
 
Desfibriladoreei dagokienez, jarri da bat Loizun, eta baterien afera oraindik ez da egin 
kontzeju batzuk ez zekitelako mantenimendua bere kargu zenik.   
 
Eta gai gehiagorik ez zegoenez gero, bilkurari bukaera eman zaio egun bereko 
21:20ean, eta nik neuk akta idatzi eta fede eman dut. 
 

 


